
aby chronologicky prověřil časovou osu celé situace od 

pověření starosty provést tuto transakci až do dne 27. 1. 

2016. 

     Finanční výbor bez jakýchkoliv pochyb zjistil 

jednoznačné zavinění starosty obce. Rovněž, mimo 

jakoukoliv pochybnost vyloučil možnost, že by se 

pochybení dotýkalo pracovních povinností účetní obce 

Miroslavy Kotrlové. Naopak, účetní obce, jak potvrdilo 

šetření, ještě starostu dotazovala, zda je vše uhrazeno, 

přestože tato platba nešla přes účetní obce. 

     Zastupitelé obce na pracovní schůzce před 19. 

zasedáním zastupitelstva navrhli starostovi, aby vzhledem 

k situaci zvážil své odstoupení z funkce. Starosta se 

rozhodl neodstoupit a ve funkci setrvat. Na následující 

pracovní schůzce zastupitelů se znovu projednávala 

aktuální situace a většina zastupitelů sepsala, podepsala a 

dne 23. 2. 2016 podala návrh na svolání mimořádného 

zastupitelstva s jediným bodem jednání „odvolání starosty 

obce z funkce“. 

     Zastupitelé vyzývají občany, aby se zúčastňovali 

jednání zastupitelstev, která jsou vždy veřejná a 

předcházeli tak vznikům nepodložených a zmatečných 

informací, ale aby také mohli sledovat a kontrolovat 

práci těch, kterým dali ve volbách svůj hlas. 

     Prohlášení těchto zastupitelů obce (originál 

s podpisy je k nahlédnutí na obecním úřadu): Dalibor 

Bartík, Taťána Hradová, Jan Machalec, Richard 

Machalec, Aleš Olšák, Bronislav Soukup 

 

ZPRÁVA FINANČNÍHO VÝBORU 

K PROBLEMATICE FINANCOVÁNÍ 

PROJEKTU „REVITALIZACE ÚZEMÍ 

V OBCI JANOVÁ“ 
Na základě pověření zastupitelstva obce Janová ze dne 27. 

1. 2016 začal finanční výbor (dále jen FV) pracovat na 

zjištění skutečností kolem jmenovaného projektu a 

případných pochybení starosty obce Karla Eliáše dne 29. 

1. 2016 ve složení: Taťána Hradová, Jana Halašová, 

Jaroslav Tomanec, Karla Vašťáková a Dušan Bazalka. 

 
 

PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELSTVA 

OBCE K OBČANŮM JANOVÉ 
Zastupitelé obce považují za svoji povinnost informovat 

občany obce Janová, od kterých mají pověření 

k zastupování, o závažných skutečnostech posledních dvou 

měsíců. 

     V měsíci prosinci bylo zastupitelstvo na svém 17. 

zasedání ze dne 9. 12. 2015 informováno starostou obce 

Karlem Eliášem, že obec musí zaplatit cca 500.000 Kč 

z vlastních prostředků, protože použila finance z dotačního 

titulu revitalizace 

 na položení asfaltového povrchu v části cyklotrasy 

směrem na Kúta. Tato cyklotrasa je ještě stále v režimu 

pětileté udržitelnosti, kdy na tuto stavbu nesmí být použit 

další dotační titul. 

Starosta na zasedání zastupitelstva veřejně přiznal, že se 

jedná o jeho osobní pochybení. 

     Na 17. zasedání zastupitelstva byl starosta obce Karel 

Eliáš zastupiteli pověřen, aby s Českou spořitelnou uzavřel 

a realizoval smlouvu o krátkodobém úvěru na částku cca 

6.200.000 Kč na úhradu prací při revitalizaci obce, tj. 

vyasfaltování středu obce včetně dalších prací. Tento úvěr 

včetně platby, dle pozdějších zjištění finančního a 

kontrolního výboru obce, měl starosta realizovat podle 

podmínek dotační smlouvy do konce roku 2015, ale 

z neznámých důvodů tak neučinil. 

     Proto odpovědné orgány ROP hned na počátku roku 

2016 upozornily starostu obce, že z důvodu nedodržení 

podmínek dotačního titulu nebude moci obec Janová žádat 

o získání finanční částky z dotačního titulu. 

     Starosta obce následně řešil tuto problematiku 

s příslušnými orgány telefonicky, posléze písemně, ale po 

celou dobu neinformoval o situaci, jejíž případné následky 

mu byly známy již před koncem roku 2015, zastupitele 

obce. Teprve na 18. zasedání zastupitelstva obce dne 27. 1. 

2016 na přímý dotaz člena kontrolního výboru Josefa 

Pončíka přiznal, že Janová přijde o možnost čerpání 

dotace. Poněvadž starosta nereagoval na následné dotazy 

zastupitelů a členů finančního a kontrolního výboru 

dostatečně otevřeně, zastupitelstvo pověřilo finanční výbor 
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JANOVÁ ODVOLALA A ZVOLILA STAROSTU 
V posledních měsících se stala obec Janová známou naprosto odlišnými zprávami, než na které byla doposud zvyklá. 

Jednou z takzvaných jobovek bylo dvojí, po sobě následující, pochybení, dnes již exstarosty Karla Eliáše.  

     Na 17. zasedání zastupitelstva obce tehdejší starosta oznámil zastupitelům, že jeho vlastním zanedbáním obec Janová 

přišla cca o 500.000 Kč, poněvadž použila dotaci určenou pro revitalizaci na dotační projekt cyklostezka, který byl v té 

době ještě v pětileté udržitelnosti. 

     I když neoficiální zvěsti se šířily obcí mnohem dříve, oficiálně oznámil starosta Karel Eliáš na 18. zasedání 

zastupitelstva dne 27. 1. 2016, že obci Janová hrozí ztráta 6.120.000 korun za nedodržení podmínek dotačního titulu na 

revitalizaci obce.  

     S historií výše uvedené problematiky, jaké kroky podnikli do této chvíle zastupitelé, se občané můžou seznámit 

v prohlášení zastupitelů pro občany obce a zprávách finančního a kontrolního výboru. 

              redakce 
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Pro zjištění skutečností a vytvoření časového sledu 

finanční výbor komunikoval a zajišťoval dokumentaci 

s osobami, firmami, institucemi, které jsou zainteresované 

ve jmenovanému projektu: BM asistent, Česká spořitelna, 

a. s., starosta obce Janová (Karel Eliáš, pozn. red.), 

místostarosta obce Janová (Jan Machalec, pozn. red.), 

účetní obce Janová Miroslava Kotrlová. 

     Dále bylo nutné prostudovat smlouvy s BM asistent, 

Česká spořitelna, a. s., poskytovatele dotace, zajistit 

poštovní dokumentaci a elektronickou komunikaci. 

Rekapitulace: 

- 24. 4. 2015 – podepsaná Příkazní smlouva 

s administrátorem BM asistent  

- První pokus o získání dotace nevyšel 

- 24. 8. 2015 – potvrzení dotace pro obec Janová 

- 29. 9. 2015 - schválení zastupitelstva obce (dále 

jen ZO) – Vnitřní organizační směrnice pro 

účtování nákladů a výdajů spojených s akcí „ 

Revitalizace ……“ 

- 09/2015 vysoutěžení zhotovitele  

- 10 -11/2015 provedení prací zhotovitelem 

- 11/2015 - oprava žádosti o dotace z důvodu špatně 

podaných informací  

ze strany investora a překrytí dvou dotačních titulů 

na stejné práce 

- 23. 11. 2015 – doporučený dopis administrátora na 

starostu obce – pokyny  

žádosti o platbu k 58. výzvě ROP- ( v dopise žlutě 

vyznačené zejména upozornění, že faktury mají 

být uhrazeny do 31. 12. 2015) 

- 12/2015 – podepsaná smlouva s poskytovatelem 

dotací 

(čl. 8 odst. 1 – faktury musí být proplaceny do 31. 

12. 2015) 

- přes datovou schránku zřejmě přišlo rovněž stejné 

upozornění 

(FV nebylo poskytnuto) 

- 9. 12. 2015 – ZO schvaluje použití překlenovacího 

úvěru od ČS, a. s., ve výši 

6.120.000 Kč (schválení ZO bylo jednou z mnoha 

podmínek ČS, a.s, dosud není zápis z jednání ZO 

zveřejněn – myšleno dne 3. 2. 2016 pozn. red.) 

- formou elektronické pošty bylo starostou Karlem 

Eliášem 8. 12. 2015 zástupci ČS,  

a. s. sděleno, že obec Janová bude úvěr čerpat až 

v 1. polovině 01/2016) 

- v období 18. - 22. 2015 byly provedeny úhrady 

faktur tzv. služeb týkajících se  

projektu z vlastních zdrojů obce na příkaz Karla 

Eliáše (byl upozorněn účetní obce, že mají být 

proplaceny i firmy zhotovitele ve výši 6.963.545 

Kč. Odpověď starosty – budeme platit v lednu, 

nemáme úvěr) 

Pozn.: faktury za služby nemohou být způsobilým 

výdajem, pokud převyšují 5% skutečných nákladů. 

Protože nebyly zahrnuty do úhrad faktur 

zhotovitele, nemohou být uplatněny) 

- 4. 1. 2015 – Karel Eliáš telefonicky oznamuje 

administrátorovi, že obec neprovedla veškeré 

 
 
 

- platby související s projektem 

- BM asistent se snaží intervenovat na Regionální 

radě regionu soudržnosti Střední Morava 

- 5. 1. 2016 uzavřená a podepsaná smlouva s ČS, 

a. s., o překlenovacím úvěru 

(ve smlouvě jsou uvedena a potvrzena 

nepravdivá tvrzení, které podmínky k uzavření 

vyžadují ve vztahu k Dotacím) 

- 13. 1. 2016 – definitivní písemné vyjádření, že 

nebyly naplněny podmínky Výzvy 58. ROP, 

proto nelze uplatnit žádnou částku 

- od 30. 6. 2016 bude dlužit obec Janová ČS, a. s. 

částku za překlenovací úvěr ve výši minimálně 

6.120.000 Kč 

Závěr: vícero pochybení odpovědné osoby snad už nešlo 

ani vymyslet, zvláště s přihlédnutím ke skutečnosti, že 

byla upozorňována a podrobně seznamována 

s potřebnými úkony pro splnění povinností a podmínek 

vyplývající se Smlouvy s ROP 

Vyjádření BM asistent: měli jsme současně 16 stejných 

projektů, nikdo kromě Janové nepochybil 

Senátor Čunek: mám 52 obcí v obvodu a takový případ 

neznám. Osobně jsem vydal pokyny, aby ROP 

upozorňoval starosty přes administrátory i přes datové 

schránky, jak postupovat při čerpání dotací s důrazem na 

profinancování nákladů do 31. 12. 2015 

Odpovědná osoba, která dostala mandát od ZO svým 

pochybením a nedbalostí způsobila obci Janová škodu 

v řádech několika miliónů korun, protože se nemohlo 

využít čerpání dotací, které byly pro uvedený projekt 

schválené. 

FV měl za úkol provést rekonstrukci a vytvořit 

chronologii celého projektu, jako kontrolu nad 

hospodařením s finančními prostředky obce a 

vytvořit tím podklad pro kontrolní výbor a ZO 

FV navrhuje: 

Než ZO provede rozhodnutí směrem k zodpovědné osobě 

a vydá veřejné prohlášení směrem k občanům, mělo by 

provést na základě zjištěných skutečností analýzu, 

s přihlédnutím ke skutečnostem: 

1) povinnost pečovat o účelné a hospodárné nakládání 

s majetkem obce ukládá starostovi obce zákon 

2) porušení povinnosti veřejného činitele při správě 

cizího majetku §221 tr. z. a zda bude potřeba předat 

případ orgánům činným v trestním řízení 

3) pokud ZO nebude postupovat v souladu se zákonem, 

může jejich rozhodnutí napadnout kdokoliv, že se tak 

mělo postupovat 

4) pokud bude ZO rozhodovat v souladu 

s předcházejícími body, může jejich rozhodnutí 

napadnout opět kdokoliv, že tak nemuselo postupovat 

5) vyslechnout si a zvážit návrh Karla Eliáše vzhledem 

ke své funkci a mandátu, eventuální sankci a další práci v 

ZO 

6) dosáhnout svým rozhodnutím uklidněním situace 

v obci, která je nejen díky této skutečnosti po dlouhé 

době hodně rozpolcená 

7) hledat řešení, jak získat pro obec prostředky, aby 

nebyla dlouhodobě zatížená úvěrem, protože ji čekají 

další investice (oprava střechy haly – nebylo využito 
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garance 60 měsíců, 2x sesuvy atd.) 

8) nastavit kontrolní mechanismus a zajistit častější 

komunikaci mezi uvolněnými a neuvolněnými zastupiteli 

obce 

9) nutnost zavedení knihy došlé a odeslané pošty, která 

nyní není k dispozici 

Za FV zpracoval Dušan Bazalka V Janové 3. 2. 2016 

členové: Taťána Hradová, Jana Halašová, Karla 

Vašťáková, Jaroslav Tomanec 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KONTROLNÍHO 

VÝBORU OBCE JANOVÁ 
Datum a místo konání: 7. 2. 2016, sál kavárny Janová 

1. Zahájení: 
Předseda kontrolního výboru (dále jen KV pozn. 

red.) zahájil jednání v 19:00 hod. 

2. Zpráva Finančního výboru obce Janová 
Členové KV byli podrobně seznámeni se zprávou 

Finančního výboru k problematice financování 

projektu „Revitalizace území v obci Janová“. 

Členové tuto zprávu prodiskutovali.  

Stanovisko KV: 

KV doporučuje ZO požádat o právní pomoc 

v souvislosti se způsobenou škodou vzhledem k 

její výši. 

3. Informovanost zastupitelstva a občanů 
Členové KV diskutovali nekomunikativní přístup 

starosty vůči členům zastupitelstva obce a 

občanům a kritizovali neinformování o aktuálních 

a zásadních záležitostech v obci. 

KV doporučuje ZO co nejdříve informovat občany 

o aktuální situaci v obci. 

4. Zápis ze 17. zasedání ZO 
Členové KV projednali nezveřejnění zápisu ze 17. 

zasedání zastupitelstva obce. Dalibor Bartík uvedl, 

že zápis dosud nebyl předložen k podpisu 

ověřovatelům zápisu. Rovněž projednali neúplnost 

návrhu zápisu, kde chybí zpráva starosty o krácení 

dotace 500.000 Kč na akci „Revitalizace obce 

Janová“ a o důvodu krácení této dotace.  

KV navrhuje ZO projednat zápis ze 17. zasedání 

ZO a doplnit zápis o chybějící informaci. 

Podepsáni členové kontrolního výboru: předseda KV 

Dalibor Bartík, Aleš Olšák, Bronislav Soukup, Josef 

Pončík, Michal Řepka 

 

VYJÁDŘENÍ KARLA ELIÁŠE 
V loňském roce byla úspěšně dokončena Kanalizace obce 

Janová, největší investiční akce v historii obce, jejíž 

celkové náklady přesáhly 58 mil. Kč. Dále byly opraveny 

cesty na Řečiskách a Nábřežní v rámci akce Rekonstrukce 

komunikace v obci Janová, kde při nákladech 1,9 mil. Kč 

činila dotace Zlínského kraje 770 tis. Kč. Opraveny byly 

také cesty v Hořansku i na Řečiskách II.  

     Akce Revitalizace území v obci Janová, v jejímž rámci 

byly opraveny komunikace v centru obce, měla být 

původně realizována od června. Žádost Obce Janová však 

byla v květnu zamítnuta. Další nabídka na realizaci přišla 

až začátkem září. Na vyřízení všech potřebných povolení, 

včetně změny způsobu financování tak zbývalo velmi 

 
 

málo času. 

Celkově je možné konstatovat, že kromě vybudování 

kanalizace, byly navíc kompletně opraveny cesty v celé 

obci. 

     Další akcí bylo zajištění kompostérů pro občany 

zdarma, které bylo podpořeno 85% dotací se SFŽP. 

V průběhu jara mohou občané žádat zdarma o druhý 

kompostér do domácnosti.  

Dále obec Janová podala 14. 11. 2015 žádost o dotaci na 

sanaci sesuvu na Snozku. Zde kromě 85 % dotace ze 

SFŽP, dostane obec Janová 500 tis. Kč účelovou podporu 

ze Zlínského kraje, kterou se mně podařilo vyjednat přímo 

s hejtmanem.  

     Z iniciativy OÚ byla zajištěna úprava okolí 

revitalizační nádrže Janová, v současné době cíl mnoha 

procházek občanů Janové. Také byla zpřístupněna kaple 

(márnice) na hřbitově, která by měla projít v následujících 

letech rekonstrukcí. Obecní kalendář, který pro letošní rok 

dostali občané zdarma, se jistě stane dobrou tradicí. Pro 

občany ulice Revoluční bydlící za cestou byl vybudován 

chodníček, který jistě přispěl k jejich větší bezpečnosti.  

     Ne vše se však podařilo. Obě pochybení, která se stala, 

se týkala akce Revitalizace území v obci Janová, která 

měla být financována z poslední výzvy ROP. A za obě 

jsem byl jako starosta odpovědný.  

     Dne 9. prosince 2015 jsem na dotaz zastupitelů 

potvrdil, že část nákladů (cca 500 tis.) na akci Revitalizace 

území v obci Janová bude zahrnuta do neuznatelných 

nákladů a uvedl jsem, že jsem za tento stav odpovědný. O 

této skutečnosti jsem již dříve informoval místostarostu 

obce. Důvodem byla kolize s jiným projektem dotačně 

podpořeným z ROP a to Cyklostezka Bečva v lokalitě 

Kúta. 

     To, že se tyto dva projekty týkají jedné komunikace, si 

bohužel nikdo v době podání žádosti v březnu 2015 

neuvědomil. Neuvědomil jsem si to já jako starosta, pan 

Machalec jako místostarosta, který stavbu cyklostezky 

realizoval a neuvědomili si to ani zastupitelé. V této 

souvislosti je nutno připomenout, že do kolize se dostala 

nejen stavba cyklostezky a revitalizace, ale také stavba 

cyklostezky a kanalizace. Je s podivem, že nikdo při 

projektování cyklostezky a kanalizace neřešil stav, že 

stavba kanalizace naruší cyklostezku, která byla v režimu 

udržitelnosti. Obec tak musela opravit cyklostezku v plné 

šíři tak jako tak. Nebylo možné nechat opravit jen šíři 

výkopu, s čímž počítal projekt kanalizace. Bylo nutné 

uvést celou cyklostezku do původního stavu. Změna 

projektu Revitalizace později (září 2015) již nebyla 

možná. Musel se realizovat projekt podaný v březnu 2015.   

     Dne 8. 12. 2015 byl zaslán obci dopis, ve kterém bylo 

oznámeno, že výbor Regionální rady schválil projekt 

Revitalizace území v obci Janová. Dne 9. 12. 2015 jsem 

předložil zastupitelům nabídku dvou bankovních ústavů na 

poskytnutí úvěru. Zastupitelé posoudili nabídku a jako 

výhodnější vybrali nabídku České spořitelny. Od tohoto 

dne se začala vyřizovat úvěrová smlouva. Dne 14. 12. 

2015 byly podepsány smlouvy o zřízení bankovního účtu a 

poskytnuty dokumenty potřebné ke schválení úvěrové 

smlouvy ze strany banky. Jedním z nich byla také smlouva 

s Regionální radou o poskytnutí dotace. Tato smlouva byla 

ze strany RR podepsána až 21. 12. 2015. Úvěr se však do 
 
 



 

konce roku nepodařilo vyřídit. 

     Dne 5. 1. 2016, kdy došlo k podpisu úvěrové 

smlouvy, jsem o vzniklé situaci informoval 

místostarostu obce Jana Machalce. Následně jsem 

uvědomil Regionální radu. Bylo mi doporučeno podat 

žádost o prodloužení termínu úhrady faktur. Dne 6. 1. 

2016 byly zaplaceny faktury a následně podána žádost 

o prodloužení termínu. V druhém lednovém týdnu se 

přišli Dalibor Bartík, Aleš Olšák a Bronislav Soukup 

informovat na situaci ve škole a také na problém 

s dotací z ROP. Informoval jsem je o situaci. Dne 13. 

1. 2016 byla o problému informována také Taťána 

Hradová (po schůzce s rodiči dětí ZŠ). Dne 21. 1. 2016 

bylo obci doručeno rozhodnutí Úřadu Regionální rady, 

ve kterém je obci sděleno, že k prodloužení termínu 

nemůže dojít, neboť je stanoven evropskou 

legislativou.  Dne 27. 1. 2016 byl vznesen na zasedání 

zastupitelstva dotaz na problém s čerpáním dotací, kde 

jsem uvedl, že důvodem bylo nezaplacení faktur do 31. 

12. 2015. 

     Již 5. 1. 2016, kdy jsem o problému informoval 

místostarostu obce, jsem nabídl svou funkci 

k dispozici. Také poté jsem zastupitelům sdělil, že 

odpovědnost je na mé straně a jsem připraven 

rezignovat. Byl jsem však ujišťován, že rezignace není 

na místě. Návrhy na odstoupení padly až poté, kdy se 

začala řešit trestněprávní odpovědnost. Na 

zastupitelstvu dne 17. 2. 2016 jsem informoval 

zastupitele o jednáních, která probíhají k získání 

dotace. Dostal jsem mandát do 30. 6. 2016 vést jednání 

vedoucí k získání dotace. Zastupitelé se však na 

schůzce, kam jsem nebyl pozván, rozhodli řešit situaci 

návrhem na mé odvolání. Z funkce starosty jsem byl 

odvolán dne 9. 3. 2016. 

     Obec Janová by se měla pokusit použít veškeré 

prostředky k získání této dotace. Vina za nezískání 

dotace je vždy na straně nejvýše postaveného 

představitele, v tomto případě starosty obce. Já se této 

odpovědnosti nezbavuji a vždy jsem tvrdil, že jsem 

chyboval. Je nicméně otázkou, zda činnost starosty 

neměla být více kontrolována, ať už ze strany 

místostarosty či přímo zastupitelů. Od zasedání 

zastupitelstva 9. 12. 2015 se již nikdo nezajímal 

v jakém stavu je vyřizování úvěru. Za celý prosinec 

jsem nebyl kontaktován administrátorem celé akce, 

zda je vše v pořádku. 

     Ve funkci starosty jsem zklamal. Zklamal jsem sám 

sebe, zastupitele, ale především občany Janové. 

Omlouvám se Vám. 

      text: Ing. Karel Eliáš 

 

 

REAKCE NA ČLÁNEK VYJÁDŘENÍ 

KARLA ELIÁŠE 
V článku Karla Eliáše, popisujícím historii 

problematiky zadlužení obce z jeho pohledu, jsou 

zmíněna fakta, kterými pisatel účelově manipuluje. 

Z textu, který popisuje, že se jmenovaní zastupitelé 

Dalibor Bartík, Aleš Olšák, Bronislav Soukup, posléze 

rovněž Taťána Hradová, o zanedbání povinností 

starosty pověřeného zajištěním úvěru a provedením 

 

platby dozvěděli v druhém lednovém týdnu a nereagovali, 

by mohlo být také chápáno tak, že jsou jaksi spoluvinní za 

zanedbání způsobené ještě v roce předchozím, popřípadě 

nulovou akceschopností poté, co jim byly dohady o 

pochybení kolující obcí, potvrzeny Karlem Eliášem. 

     Proti takové slovní prezentaci se výše jmenovaní 

zastupitelé ohrazují a odvolávají se na zprávy finančního a 

kontrolního výboru, které nanejvýš podrobně, v rámci 

možností kontrolních orgánů obce, popisují chronologii 

zanedbání a ukazují bez jakýchkoliv pochybností i na 

viníka vzniklé situace. 

     Nejen zmiňovaní zastupitelé, ale celé zastupitelstvo se 

informace dozvídalo z doslechu, a když si je chtěli ověřit u 

zodpovědné osoby, jsou nakonec tímto článkem 

manipulováni k spoluzodpovědnosti za to, že okamžitě 

neučinili jasná rozhodnutí. Zde evidentně dochází ke snaze 

přenesení spoluzodpovědnosti na jiné. 

Společné prohlášení podepsali: Taťána Hradová, Aleš 

Olšák, Bronislav Soukup, Dalibor Bartík, Jan Machalec 

 

JANOVJANKA FINANČNĚ 

PODPOŘILA OBEC 
K naprosto nečekanému rozhodnutí dospěla žena z Janové, 

která chce zůstat v anonymitě. Když se v tisku dočetla, do 

jakých problémů byla obec zatažena a po volbě Jana a 

Richarda Machalcových, kterých si váží, neváhala a 

rozhodla se finančně podpořit obec Janovou finančním 

darem ve výši 10.000 Kč. Učinila tak s nadějí, že její čin 

bude následovat především označený viník zadlužení 

obce, což považuje dárkyně za jeho morální povinnost. 

„Ale třeba se připojí i někdo další z občanů obce,“ 

pronesla s nadějí v hlase dárkyně. 

Na základě informací dárkyně napsal Radomír Dolanský 

 

ZÁPIS 17. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 9. 12. 2015 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 16:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Jana Halašová 

omluvena. Táňa Hradová příchod 16:15) 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Dalibora 

Bartíka a Bronislava Soukupa a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 176/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Bronislava 

Soukupa a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 176/1215 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 
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obce navrhl zařadit bod: Schválení smlouvy o poskytnutí 

dotace z ROP.  

Návrh usnesení 177/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o bod 

Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z ROP. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 177/1215 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 10 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 10. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení 178/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 10. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 178/1215 bylo schváleno. 

Bod 3 – Schválení úvěru 

Starosta obce uvedl, že u akce Revitalizace území v obci 

Janová je nejprve nutné zaplatit všechny faktury a teprve 

poté může obec žádat o poskytnutí dotace. Vzhledem 

k tomu, že obec nemá dostatek finančních prostředků, je 

nutné řešit tuto situaci čerpáním krátkodobého 

překlenovacího úvěru ve výši poskytované dotace. 

Starosta obce předložil zastupitelům nabídku dvou 

bankovních ústavů na poskytnutí úvěru. Zastupitelé 

posoudili nabídku a jako výhodnější vybrali nabídku 

České spořitelny a pověřili starostu obce podepsáním 

úvěrové smlouvy.   

Návrh usnesení 179/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje nabídku České spořitelny na poskytnutí úvěru ve 

výši 6 120 tis. Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 179/1215 bylo schváleno. 

Bod 4 – Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z ROP 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh smlouvy o 

poskytnutí dotace na projekt Revitalizace území v obci 

Janová z Regionálního operačního programu regionu 

soudružnosti Střední Morava. Odpověděl na dotazy 

zastupitelů k tomuto projektu. Starosta obce dále uvedl, že 

kvůli kolizi s jiným projektem dotovaným z ROP 

(cyklostezka Bečva), bude část nákladů (cca 500 tis. Kč) 

na tento projekt neuznatelná. Dotace z ROP bude činit 

max. 6 125 tis. Kč.  

Návrh usnesení 180/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace na projekt 

Revitalizace území v obci Janová z Regionálního 

operačního programu regionu soudružnosti Střední 

Morava. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 180/1215 bylo schváleno. 

Bod 5 – Různé 

Starosta obce informoval zastupitele o vznikající studii 

pro zastavitelnou plochu SO.3 č. 3 vymezenou v Územním 

plánu Janová. Předložil zastupitelům návrhy řešení s tím, 

že studie by měla být hotova do konce roku.  

Starosta obce předložil zastupitelům žádost 

lukostřeleckého oddílu o souhlas s umístěním betonových 

panelů pod terče na střelnici mezi fotbalovým hřištěm a 

Bečvou. Zastupitelé souhlasili s tím, že umístění panelů 

bude konzultováno s Richardem Machalcem, vedoucím 

mladých hasičů, kteří zde také trénují.  

Starosta obce předložil zastupitelům žádosti několika 

společností o finanční podporu. Zastupitelé diskutovali, 

které společnosti podpoří a jakou částkou. Vzali v úvahu, 

zda se občané Janové využívají jejich služeb. 

Návrh usnesení 181/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje příspěvek 5 000 Kč pro Středisko Naděje 

Vsetín. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 181/1215 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 182/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje příspěvek 2 000 Kč pro Charita Vsetín. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 182/1215 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 183/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje příspěvek 1  000 Kč pro Elim Vsetín. 

Výsledek hlasování: Pro 0, Proti 5, Zdrželi se 3 

Usnesení č. 183/1215 nebylo schváleno. 

Starosta obce informoval zastupitele, že od 1. ledna 

2016 dojde nařízením vlády k navýšení částek měsíčních 

odměn poskytovaných za výkon funkce uvolněným 

členům zastupitelstev obcí. Zvýšení odměn neuvolněným 

zastupitelům musí rozhodnout zastupitelstvo obce. 

Zvýšení odměn zastupitelům bude financováno z 

rozpočtu obce. K tématu vedli zastupitelé diskuzi. 

Starosta obce navrhl zvýšit odměny i neuvolněným 

zastupitelům. 

Návrh usnesení 184/1215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zvýšení odměn neuvolněným zastupitelům, 

předsedům výborů a místostarostovi v maximální výši dle 

přílohy č. 1 nařízení vlády č. 37/2003 Sb. od 1. 1. 2016. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 184/1215 bylo schváleno 

Aleš Olšák upozornil na problém se střechou na 

sportovní hale. Voda se zde dostává do izolace pod 

střechou a do budoucna by zde mohl být velký problém. 

Dalibor Bartík uvedl, že zakončení střechy bylo špatně 

technologicky řešeno. Starosta obce uvedl, že bude nutné 

zajistit, byl nynější stav opraven. 

 

 

ZÁPIS 18. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 27. 1. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání 

bylo řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 

členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 

zastupitelstva), zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Danu 

Mikulcovou a Janan Machalce a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu byl vznesen protinávrh Daliborem 

Bartíkem, který navrhl ověřovateli zápisu Janu 

Halašovou a Dalibora Bartíka, zapisovatelem Taťána 

Hradovou. 

Návrh usnesení 185/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Janu Halašovou  a Dalibora 

Bartíka a zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 185/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 
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odkládá k projednání na příští zastupitelstvo schválení 

změny územního plánu. 

Usnesení č. 189/0116 bylo odloženo. 

Bod 5 – Žádost o odkup části pozemku 

Žadatelé manželé Veskovi, pozemek č. 2826/3. Návrh na 

smluvní ošetření věcným břemenem pro případné čištění 

koryta potoku tekoucím přes tento pozemek. Geometrické 

zaměření bude financováno manžely Veskovými. 

Návrh usnesení 190/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce týkající se žádosti o odkoupení části 

pozemku č. 2826/3. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 1, Zdrželi se 1 

Usnesení č. 190/0116 bylo schváleno. 

Bod 6 – Prodej pozemku 

Žadatelé manželé Řepkovi, část pozemku č. 1443/4, cena 

75,-Kč/m2, návrh na Smlouvu o věcném břemeni pro 

případný vstup na pozemek v důsledku havárie. 

Žadatelé pan Skandera ( pozemek č. 918/169)a manželé 

Chroustovi ( pozemek č. 918/148) žádají o odkoupení od 

obce Janová, podmínka ze strany obce Smlouva o zřízení 

věcného břemene vstupu na pozemky pro případ nutnosti 

z důvodu možných povodní, záplav apod.  

Návrh usnesení 191/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej pozemků 918/169 panu Skanderovi a a 

918/148 manželům Chroustovým 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

 Usnesení č. 191/0116 bylo schváleno. 

Bod 7 – Smlouva o zřízení služebnosti 

Smlouva o služebnosti na pozemku 2812/1 s manželi 

Horákovými 

Návrh usnesení 191/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu o služebnosti 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 191/0116 bylo schváleno. 

Bod 8 – Program rozvoje obce  
Dokument řešící rozvoj obce v průběhu 10 let,  členka 

zastupitelstva D.Mikulcová pověřena oslovením dalších 

složek a občanů v obci pro  možnou spolupráci  

Návrh na usnesení 192/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

odkládá k projednání na příští zastupitelstvo Program 

rozvoje obce 

Usnesení č. 192/0116 bylo odloženo. 

Bod 9 – Různé 

Návrh na převod pozemků na základě vypořádání v k.ú. 

Janová ze strany Ředitelství silnic Zlínského kraje 

( viz. dopis ŘSZKUH08053/15-235) 

Návrh na usnesení 193/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Návrh na převod pozemků na základě 

vypořádání v k.ú. Janová ze strany Ředitelství silnic 

Zlínského kraje 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0 

Usnesení č. 193/0116 bylo schváleno. 

Žádost Okresního soudu Vsetín o schválení přísedícího u 

OS Vsetín z řad občanů obce Janová – navržena Karla 

Vašťáková 

Návrh na usnesení 194/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje jako přísedícího u OS Vsetín paní Karlu 

Vašťákovou 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0  

Usnesení č. 194/0116 bylo schváleno. 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.   

Návrh usnesení 186/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 186/0116 bylo schváleno. 

Bod 2 – Informace zasedání školské rady 

Zprávu o zasedání školské rady přednesla Dana 

Mikulcová. Zastupitelstvo seznámila se skutečnostmi ze 

dvou zasedání školské rady. První dne 18.12.2015 svoláno 

ředitelem ZŠ a MŠ Janová, kde byl předán mandát  

zástupce rodičů Ing. Lenkou Trlicovou nově Ivetě Fojtů. 

Dále uvedla, že po zjištění vážných nedostatků ve výuce 

anglického jazyka ve 3. třídě  a v  práci ředitele školy, se 

dne 6.1.2016 uskutečnila schůzka školské rady se 

starostou a místostarostou obce Janová za přítomnosti 

všech členů školské rady a bývalou předsedkyní školské 

rady Ing. Trlicou, která s těmito nedostatky seznámila 

vedení obce. Na dané schůzce starosta informoval 

přítomné, že dle školského zákona 651/2004Sb. Může 

školská rada podat starostovi obce návrh na odvolání 

ředitele ZŠ a MŠ z funkce.Druhé zasedání školské rady 

proběhlo 15.1.2016 bez přítomnosti ředitele školy, který se 

omuvil. Na tomto zasedání byla schválena výroční zpráva 

a projednán návrh na odvolání Mgr. M.Lucbauera z funkce 

ředitele ZŠ a MŠ Janová. Návrh na odvolání byl předán 

starostovi obce dne 18.1.2016. 

Starosta obce návrh školské rady konzultoval možnosti 

řešení dané situce na MěÚ Vsetín s právníkem Mgr. 

Gnidou, následné výtky školské rady starosta předložil 

řediteli školy, na 9.2.2016 byl starostou dán podnět 

k provedení finanční kontroly a následně bude dán podnět 

školskému úřadu Města Vsetín k prověření skutečností 

uvedených školskou radou vedoucích k odvolání ředitele 

školy. 

Návrh usnesení č. 187/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

bere na vědomí informace ze zasedání školské rady a 

následné návrhy řešení předložené starostou obce. 

Bod 3 - Rozpočtové opatření č.1 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 1.  

Návrh usnesení 188/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 1. 

Výsledek hlasování: Pro 3, Proti 0, Zdrželi se 6 

Usnesení č. 188/0116 nebylo schváleno. 

Bod 4 – Změna územního plánu 

Starosta obce seznámil zastupitele s návrhem na změnu 

územního plánu schváleného v 06/2014 týkajícího se Jana 

a Jany Kocúrkových – stavby v katastru Janová. Stav. úřad 

Vsetín souhlasí s provedením změny. Žadatelem obec 

Janová,náklady na změnu územního plánu ponesou  

manželé Kocúrkovi, se kterými bude sepsána Smlouva. 

Na dotaz Dalibora Bartíka týkající se studie záplavového 

území starosta sdělil, že bude projednáno na dalším 

zastupitelstvu.  

Návrh Jany Halašové o odložení bodu 4. do dalšího 

zastupitelstva  - umožnit dalším složkám v obci ( hasiči, 

sportovci….) požádat o případné změny v územním plánu. 

Návrh usnesení 189/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

 

 
 



 

Bod 3 – Pronájem revitalizační nádrže 

Pan Ficek jako zástupce Sdružení rybářů Janová požádal 

obec o možnost smluvně podloženého pronájmu 

revitalizační nádrže na dobu 10ti let s určitou výpovědní 

lhůtou a  dalšími možnými podmínkami  

Návrh usnesení 200/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

pověřuje starostu k vyhotovení Smlouvy o pronájmu 

revitalizační nádrže pro Spolek janovských rybářů  

Bod 4 – Smlouva s ROP na revitalizaci obce Janová 

Starosta obce seznámil zastupitele s rozhodnutím ROP o 

neposkytnutí dotace na revitalizaci obce Janová a 

následným jednáním s Mgr. Hamplovou jako právní 

poradkyní pro obce , která od starosty dostala veškeré 

podklady k možnému zvrácení rozhodnutí ROP o 

neposkytnutí dotace. Starosta obce požádal zastupitele o 

souhlas k  pověření jeho osoby k dalšímu jednání s Mgr. 

Hamplovou na základě smluvních podmínek. Následně 

informoval zastupitele o  dalších  možných krocích pro 

získání finančních prostředků, které by pomohly ztrátu 

dotace zmírnit a to oslovením hejtmana Zlínského kraje, 

Ministerstva financí, Ministerstva pro místní rozvoj, 

premiéra, atd. tak, aby nevznikl na krátkodobém úvěru u 

ČS,a.s. dluh po splatnosti vůči České spořitelně,a.s. k  

30.6.2016  a souběžně jako starosta požádat o 

vypracování návrhů dlouhodobých úvěrů ČS,a.s. a 

ČSOB,a.s. 

Návrh zastupitele Richarda Machalce vycházejícího 

z pracovní schůzky zastupitelů  - pověření nezávislého 

právníka  k právnímu auditu týkající se dané kauzy ztráty 

dotace  a následně doporučení k vyvození důsledků 

možného pochybení.  

Návrh na usnesení 201/0116: Zastupitelstvo schvaluje 

pověření starosty a místostarosty k oslovení Mgr. 

Hamplové a vypracování návrhu smlouvy obce Janová  

s Mgr. Hamplovou pro jednání s ROP o zpětném  

proplacení dotace, která nebyla obci poskytnuta.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 1 

(B.Soukup) 

Usnesení č. 201/0116 bylo schváleno. 

Bod 5 – Rozpočtové opatření č.1 

Paní Kotrlová seznámila zastupitele s rozpočtovým 

opatřením č.1 

Návrh usnesení 202/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č.1 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 202/0116 bylo schváleno. 

Bod 6 – Hodnotící zpráva 

Paní Kotrlová seznámila zastupitele s hodnotící zprávou 

obce za rok 2015, jejíž součástí je i zpráva hospodaření 

ZŠ a MŠ Janová a podrobně informovala o jednotlivých 

položkách a zodpověděla dotazy zastupitelů. 

Návrh usnesení 203/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje hodnotící zprávu obce za rok 2015. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

 Usnesení č. 203/0116 bylo schváleno. 

Bod 7 – Inventury 2015 

Předseda kontrolního výboru Dalibor Bartík informoval 

zastupitele o výsledku inventur hmotného a nehmotného 

majetku obce a ZŠ a MŠ Janová za rok 2015 

Návrh usnesení: 204/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Zprávu o výsledku inventur hmotného 
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Návrh na schválení Smlouvy o provádění servisních 

prací týkajících se vzduchotechniky a elektroniky 

v tělocvičně v Janové firmou EV COMP s.r.o. v celkově 

stanovené roční ceně 2.450,-Kč bez DPH.  

Návrh na usnesení 195/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvy o provádění servisních prací firmou 

EV COMP s.r.o. firmou EV COMP s.r.o. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi 1  

Usnesení č. 195/0116 bylo schváleno. 

Návrh na schválení žádosti Sdružení rybářů Janová a 

vypracování Smlouvy o pronájmu a správcovství obecní 

revitalizační nádrže na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 

1 rok nebo 3 měsíce. Návrh starosty odložit tuto žádost na 

příští zastupitelstvo s přizváním pana Ficka. 

 Návrh usnesení 196/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

odkládá k projednání na příští zastupitelstvo žádost  

Sdružení rybářů Janová o pronájem a správcovství obecní 

revitalizační nádrže a přípravu Smluvní dokumentace 

k tomuto pronájmu. 

 Usnesení č. 196/0116 bylo odloženo. 

Člen FV Dušan Bazalka informoval zastupitele obce 

Janová o nepřiznání dotace z ROP ve výši 6.120.000,- Kč  

a navrhl prověření důvodu nepřiznání této dotace 

Finančnímu výboru.   

Návrh usnesení 197/0116: Finanční výbor prověří důvody 

nepřiznání dotace z ROP ve výši 6.120.000,- Kč.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0 

Usnesení č. 196/0116 bylo schváleno. 

 

ZÁPIS Z 19. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE ZE DNE 

 17. 2. 2016  

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Zastupitelka Taťána Hradová navrhla určit ověřovateli 

zápisu Dalibora Bartíka a Richarda Machalce a zastupitel 

Aleš Olšák jako zapisovatele navrhl Taťána Hradovou .  

Návrh usnesení 197/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Richarda 

Machalce a zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 197/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl zařadit do programu bod č. 1 Schválení 

územní studie lokality Kúta, bod č. 2 Pronájem 

revitalizační nádrže bod č. Smlouva s ROP na revitalizaci 

obce Janová, bod č. 3 Dotace na nákup hasičského auta 

Návrh usnesení 198/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 198/0116 bylo schváleno. 

Bod 2 – Prodej a směna pozemku 
Předkladatel Jan Machalec  - jedná se o záměr prodeje 



 

a nehmotného majetku obce a ZŠ a MŠ Janová 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

U snesení č. 204/0116 bylo schváleno. 

Bod 8 – Zpráva o hospodaření ZŠ a MŠ Janová  
Paní Kotrlová seznámila zastupitele  se zprávou 

hospodaření ZŠ a MŠ Janová  a se žádostí ředitele školy 

pokrytí záporného zůstatku z rezervního fondu školy  

Návrh usnesení: 205/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zprávu o hospodaření ZŠ a MŠ Janová a 

pokrytí záporného zůstatku z rezervního fondu školy  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 205/0116 bylo schváleno. 

Bod 9 – Darování pozemku 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh na darování 

pozemků mezi obcí Janová a Ředitelství silnic Zlínského 

kraje. ŘSZK převede do majetku obce Janová 7 pozemků 

a Obec Janová převede do vlastnictví Zlínského kraje 

pozemek parc. č. 2992/4. 

Návrh na usnesení 206/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje  darování pozemku parc. č. 2992/4 do 

vlastnictví Zlínského kraje. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0 

Usnesení č. 206/0116 bylo schváleno. 

Bod 10  - Program rozvoje obce 

Starosta seznámil zastupitelstvo s Programem rozvoje 

obce, jehož koncepce je zpracována paní Sláčíkovou. Na 

návrh zastupitelky Jany Halašové bylo schválení 

Programu rozvoje obce odloženo k projednání na druhou 

polovinu roku 2016. 

Bod 11 – Schválení žádosti dofinancování nákupu 

hasičského automobilu pro SDH Janová 

Zastupitel Richard Machalec seznámil zastupitele o 

dotačním titulu pro SDH Janová na pořízení hasičského 

automobilu, kde na dofinancování 1/3 nákupní ceny je 

nutná finanční pomoc ze strany obce. Z tohoto důvodu 

předkládá žádost o možné dofinancování. 

Návrh na usnesení 207/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje žádost o dofinancování nákupu hasičského 

automobilu pro SDH Janová ze strany obce Janová 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0  

Usnesení č. 207/0116 bylo schváleno. 

Bod 12 – Schválení územní studie Kúta 

Starosta seznámil zastupitele se zpracovanou územní 

studií Kúta, kterou je nutné schválit pro podání budoucích  

stavebních  povolení stavebníků. 

Zastupitelstvo Schválení územní studie  odložilo a 

pověřilo starostu obce svolat vlastníky dotčených 

pozemků na společnou schůzku se zástupci Stavebního 

úřadu města Vsetín a zpracovatelem územní studie o 

informování vznikající studie 

Návrh na usnesení 208/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

pověřuje pověřuje starostu obce svolat vlastníky 

dotčených pozemků na společnou informativní schůzku ke 

vznikající územní studii se zástupci Stavebního úřadu 

města Vsetín a zpracovatelem územní studie. 

 Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi 0  

Usnesení č. 208/0116 bylo schváleno. 

Bod 13 - Různé 

Starosta obce informoval zastupitele o žádostech o 

finanční podporu  od .Charity Vsetín,SONS odbočka  

 
 
 

Vsetín,nemocnice Milosrdných bratří ve Vizovicích, 

Sdružení pro rozvoj Soláně, Kroniky městyse Hrozenkova 

– odloženo na případné další zastupitelstvo. 

Starosta obce informoval zastupitele o Hodnotící zprávě 

obce za rok 2015 a Hospodářském výsledku ZŠ a MŠ 

Janová za rok 2015. 

Zastupitelka Daniela Mikulcová informovala 
zastupitele o uskutečnění 1. setkání seniorů 

v Janové,zároveň poděkovala zastupitelů R.Machalcovi a 

J.Halašové za poskytnuté občerstvení a pozvala na 

nadcházející Maškarní karneval pro děti a Společenský 

ples pro dospělé. 

Starosta informoval zastupitele o setkání rodičů 

s poslancem Kořenkem, na kterém bude probíhat diskuze 

týkající se problematiky ZŠ a MŠ Janová. Setkání bude 

uskutečněno v průběhu cca 14 dnů. 

 

KAUZA ODVOLÁNÍ ŘEDITELE 

ŠKOLY 
Během prosince se začaly hlasitěji ozývat protesty vůči 

řediteli janovské školy Michalu Lucbauerovi. To, co 

dlouhodobě kritizovala školská rada, začali kritizovat i 

rodiče a ponechání svých dětí ve škole v Janové podmínili 

odchodem stávajícího ředitele z funkce. 

     Občané Janové, jakmile se věc dostala na veřejnost, 

mohli vesměs sledovat vývoj kauzy v regionálních 

denících a taky, což přineslo asi nejvíce rozčarování, 

z neověřených zpráv kolujících vesnicí. Celá situace 

vyvrcholila osobní návštěvou poslance, dlouholetého 

pedagoga a ředitele ZŠ Luh, v současné době 

zastupovaného, Petra Kořenka. 

     Starosta obce (Karel Eliáš, pozn. red.) oznámil, že o 

odvolání rozhodne teprve po kontrole provedené školní 

inspekcí. I když mezitím došlo ke změně na postu 

starosty, toto rozhodnutí zatím zůstává v platnosti. 

        text: Radomír Dolanský 

 

NÁVRH NA ODVOLÁNÍ ŘEDITELE 

PODANÝ ŠKOLSKOU RADOU 
Věc: Návrh na odvolání ředitele ZŠ a MŠ Janová z 

funkce 

Vážený pane starosto, 

na základě zjištěných skutečností se Školská rada při ZŠ 

Janová rozhodla dle §166 Zákona č.561/2004 Sb. podat 

návrh na odvolání Mgr. Michala Lucbauera z funkce 

ředitele  

ZŠ a MŠ Janová.  

Školská rada při ZŠ Janová na svém zasedání dne 18. 

prosince 2015 projednávala kvalitu výuky  

a práci pana ředitele Mgr. Michala Lucbauera. Zjistila 

následující skutečnosti a nedostatky v jeho práci: 

- opakovaně nedodržuje termín 15. 10. pro svolání 

1. zasedání školské rady ve školním roce 

(povinnost ze Zákona č.561/2004 Sb.) 

 opakovaně nepředkládá výroční zprávu za 

uplynulý školní rok do 15. 10. (povinnost ze 

Zákona č.561/2004 Sb.) 

 nedodržuje termín podání žádosti o výjimku z 

počtu žáků (povinnost ze Zákona č. 561/2004 Sb.) 
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příležitosti ke vzdělání pro všechny v prostředí bezpečné 

školy a zajištění komplexního rozvoje osobnosti žáka. 

Zajištění rovných příležitostí ke vzdělávání všem žákům 

školy ve školní i mimoškolní výuce - individuální plány, 

individuální přístup - spolupráce s rodiči, s odborníky a se 

zřizovatelem - podporovat stávající zájmové kroužky a 

rozšiřovat je o další - výuka cizího jazyka - angličtina 

v mateřské školce - vytvářet nové metody práce a formy 

výuky - zařazování projektového vyučování - zaměřit se na 

environmentální výuku a prevenci sociálně patologických 

jevů - podpora projektů a grantových programů - realizace 

logopedické péče na škole. Jedna věc jsou vize, druhá věc 

je realita. Vizí může mít člověk několik. Ale ve vzduchu 

visí otázka, kterou slýchám každý den, a zní mi pořád 

v uších. CO BUDE SE ŠKOLOU PŘÍŠTÍ ROK?? 

     V letošním školním roce 2015/2016 byli u zápisu dne 

10. 2. 2016 do základní školy přijati dva žáci (ze čtyř 

předškoláků). Předpoklad počtu žáků k příštímu školnímu 

roku 2016 - 2017 byl 14 dětí, což by bylo udržitelné dle 

potvrzení zřizovatele Obce Janová. Ale příští školní rok 

nebude škola splňovat počtem žáků hranici pro průměrný 

počet žáků ve třídě stanovenou v § 4 vyhlášky č. 48/2005 

Sb. a §23 odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb. školského zákona 

a bude potřeba požádat o udělení výjimky z nejnižšího 

počtu žáků.  

     Proběhlo několik jednání rodičů se zřizovatelem, jednání 

školské rady se zřizovatelem, setkání s poslancem Mgr. 

Petrem Kořenkem, jednání ředitele školy se zřizovatelem a 

další a další jednání, které by měly být ku prospěchu školy 

a zachování této instituce v obci.  Bohužel opak je pravdou.  

     V pátek 18. 3. 2016 jsem obdržel obálku, ve které 

bylo rozhodnutí o povolení přestupu dětí na jinou 

základní školu ve Vsetíně od 1. 9. 2016. Bylo mi sděleno, 

že sedmi dětem bylo vyhověno k přestupu na danou 

školu. Toto rozhodnutí bylo vystaveno ještě před 

konáním březnového zasedání zastupitelstva a ani škola 

nebyla informována o přestupu dětí ze strany rodičů.  

     Předpokládal jsem, že rodičům jde o zachování školy 

v obci. Snažil jsem se o zklidnění a stabilizování situace. 

Pokud ale byli rodiče, již v době jednání, rozhodnuti své 

děti přihlásit na jinou školu, byla tato snaha zřejmě 

zbytečná. 

Nyní je předpoklad, že do příštího školního roku 2016/17 

nastoupí 8 dětí. Teď je vše v rukou rodičů, a to nejen těch 

stávajících, ale i těch, kteří mají děti ještě v mateřské škole. 

Málotřídní škola plní v současné měnící se vesnici 

významnou roli společenskou, kulturní, mravní, výchovnou 

i osobnostně rozvíjející. 

     Předpokladem uskutečňování cílů koncepce Základní a 

Mateřské školy a jeho realizace spočívá na nutné spolupráci 

s rodiči a zřizovatelem. Jednou z věcí, kterou nelze 

opomenout je také vzájemná spolupráce zaměstnanců školy 

a důvěra. Škola v obci je přirozeným centrem sociálního 

života, které významně ovlivňuje její sociální dynamiku. 

Věřím, že škola v Janové vždy zůstane. 

            text: Mgr. Michal Lucbauer, ředitel ZŠ a MŠ Janová 

 
 
 
   
 

 rodiče postrádají odborný přístup k žákům s 

výukovými obtížemi 

 rodiče nejsou spokojeni s kvalitou výuky 

anglického jazyka 

 rodiče nejsou spokojeni se způsobem klasifikace 

ze strany p. ředitele a žádají o sjednocení 

klasifikace obou pedagogů (JČ, M) zejména v 

návaznosti na přechod z 1. oddělení do 2. oddělení 

ZŠ 

 nezamýšlí se adekvátně nad velkým počtem žáků, 

kteří odešli ze školy předčasně (žáci, kteří mohli 

pokračovat ve 4. a 5. ročníku) a neřeší tuto situaci 

s rodiči 

 nedostatečně komunikuje s rodiči dětí v MŠ 

ohledně jejich následného nástupu do 1. ročníku 

ZŠ Janová 

 rodiče se zarážejí nad nepřítomností pana ředitele 

ve škole v dopoledních hodinách  

 v nedostatečné míře spolupracuje se svými kolegy 

při projednávání záležitostí žáků na 

pedagogických poradách 

 nepřesně a nedostatečně včas předkládá rodičům 

informace o školních aktivitách 

 opakovaně rodičům nepředkládá vyúčtování sběru 

starého papíru a přehled využití této finanční 

částky 

- opakovaně rodičům nepředkládá vyúčtování 

výdělku z vánočního jarmarku a přehled využití 

této finanční částky 

 neplní sliby, které dává rodičům a tím u nich ztrácí 

jejich důvěru 

 

Někteří rodiče stávajících žáků školy zvažují jejich přestup 

na jinou školu a podmiňují setrvání svých dětí na škole v 

Janové změnou ve vedení školy. 

Zjištěné skutečnosti považujeme za natolik závažné a 

ohrožující další fungování školy, že Vás tímto žádáme o 

odvolání Mgr. Michala Lucbauera z funkce ředitele ZŠ a 

MŠ Janová.  

Zdůrazňujeme, že nám velmi záleží na zachování 

základní školy v Janové a přejeme si, aby v ní pracovali 

odborníci ve svém oboru, kteří obnoví kvalitu výuky a 

dobré jméno ZŠ Janová.  

Děkujeme. Školská rada: Daniela Mikulcová, předsedkyně 

ŠR, Mgr. Ludmila Spitzerová, člen ŠR, Iveta Fojtů, člen ŠR 

 

 

JAK DÁL VE ŠKOLE PODLE 

ŘEDITELE MICHALA LUCBAUERA? 
O základní škole v Janové již bylo v poslední době 

napsáno a řečeno hodně. Chtěl bych vás seznámit 

s aktuální situací.  

     Z demografické tabulky k 31. 12. 2010 bylo zřejmé, že 

v obci Janová je 101 dětí ve věku od 0 do 14 let a 488 

občanů ve věku 15 – 59 let. Z toho vyplývalo, že Janová je 

obcí, ve které byl potencionál pro rozvoj vzdělání dětí. 

VIZE ŠKOLY 

     Vize Koncepce rozvoje Základní a Mateřské školy 

vychází z dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje 

vzdělávací soustavy v ČR a stanovuje zajištění rovné 
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VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE 

MYSLIVECKÉHO SPOLKU JANOVÁ – 

ÚSTÍ 
Dne 20. února 2016 se jako každoročně na své výroční 

členské schůzi sešli myslivci z Janové a Ústí, aby 

zhodnotili uplynulý rok. Schůzi jako obvykle zahájil a 

vedl Pavel Hloch. 

     V úvodu schůze přivítal hosty, starostu obce Janová 

Karla Eliáše, starostu Ústí Vladimíra Kováře, v zastoupení 

SDH Ústí Antonína Filu a SDH Janová Karla Janiše, za 

TJ Tatran Janová Dušana Bazalku. Poté vyzval Pavel 

Hloch všechny přítomné, aby minutou ticha uctili 

památku zemřelého člena Pavla Piskláka. Nato předal 

Pavel Hloch slovo předsedovi spolku Josefu 

Mikulenčákovi. 

     Předseda spolku ještě jednou osobně přivítal hosty. 

Připomněl členům, že rok 2015 byl z hlediska právní 

subjektivity pro spolek rokem velkých změn. Z důvodu 

vstoupení v platnost nového občanského zákoníku musel 

být změněn název i stanovy. Předseda zhodnotil výsledky 

dubnových střeleb, kdy se projevil nedostatečný trénink. 

Přesto však střelci z Janové a Ústí v soutěži O flašku 

předsedy uspěli. Titul obhájil Pavel Bambuch, druhý 

skončil Josef Mikulenčák ml. a třetí Pavel Štec. 

     Josef Mikulenčák kladně hodnotil spolupráci 

s janovskými turisty, s kterými v roce 2015 již podruhé 

společně otevírali studánky. Jednou z priorit 

mysliveckého spolku je oživovat a udržet u dětí kladný 

vztah k přírodě. Proto pořádali i v roce 2015 akce pro děti 

s ukázkami výcviku loveckých psů, trofejí a loveckých 

zbraní na stanovištích na trase vycházky. Samozřejmě 

nechyběla dětmi tak oblíbená střelba ze vzduchovky a 

opékání špekáčků. Účast na těchto akcích myslivců mají 

rok od roku vzrůstající návštěvnost, což vypovídá o jejich 

kvalitě. 

     S velkým uspokojením zhodnotil předseda spolku 

srpnovou akci, taneční zábavu se skupinou STRAM. 

Přiznal, že do poslední chvíle očekávali výsledek akce 

s velkým napětím. Nejen proto, že akce tohoto typu 

Janovou opustily v podstatě s příchodem nového režimu, 

ale i proto, že na mysliveckém výletě navečer zůstávala 

řada občanů, kterým rocková hudba mnoho neříkala. Ale 

když hned první skladby skupiny Headmaster přilákaly na 

taneční kolo rodiče s dětmi, pořadatelé si mohli částečně 

oddechnout. Nakonec byla akce velebena na sítích i 

dalších médiích jako velmi úspěšná a sami muzikanti 

skupiny STRAM chválili myslivce, jak výborně se o vše 

potřebné během celého večera starali. Za tuto akci 

poděkoval předseda Mikulenčák ještě jednou všem 

myslivcům za pomoc.  

     Následoval výhled činnosti na rok 2016. Mezi jinými 

to bude opět den na střelnici v Pozděchově a již v dubnu 

příprava na další společenskou akci myslivců, kácení 

máje, které bude spojené se soutěžním dětským dnem a 

taneční zábavou opět se skupinou STRAM. Protentokrát 

však vystoupí skupina již dříve a to s repertoárem 

vhodným i pro starší návštěvníky akce. 

Závěrem předseda Mikulenčák poděkoval oběma 

starostům a zastupitelům za jejich vstřícnost, pomoc a 

podporu myslivosti v obou obcích. Všem myslivcům 

poděkoval za práci pro spolek a aktivní účast na všech 



 

akcích. 

     Zprávu o mysliveckém hospodaření za rok 2015 

přednesl hospodář spolku Jan Machalec. Hned v úvodu 

své zprávy vyjádřil nespokojenost se snižováním stavu 

srnčí. Tento zlom nastal již v roce 2012 a od té doby 

neustále klesá. Podle hospodáře není pochybení na straně 

spolku, poněvadž každoročně mají dostatek krmiva na 

přikrmování, nezaznamenali ani nadměrné úhyny, ale 

každý rok přijdou myslivci o 15 až 20 kusů, které jsou 

sraženy autem či vlakem. Proto následně klesají i odlovy. 

Ze zvěře, která škodí myslivosti, ulovili myslivci spolku 

Janová – Ústí 7 lišek, 5 kun a jednoho jezevce. 

     Po zprávě finančního hospodáře, kontrolní a revizní 

komise byl otevřen bod různé. Pavel Hloch v tomto bodě 

oznámil, že bylo výborem umožněno Michalu Tkáčovi, 

který absolvuje kurz na myslivce, aby mohl provozovat 

praxi u místního spolku.  

V následné diskusi poděkoval Pavel Hloch Richardu 

Machalcovi za vstřícnost při zásobování spolku krmivem 

pro zvěř, kdy se postaral o všechen dovoz.  

ZA SDH Janová pozdravil výroční schůzi Karel Janiš. 

Starosta obce Ústí Vladimír Kovář poděkoval všem za 

pozvání, ale především za práci, kterou myslivecký spolek 

Janová – Ústí v lesích odvádí. ZA SDH Ústí rovněž 

pozdravil myslivce Tonda Fila, aby se vrátila do honitby 

srnčí zvěř, aby se i nadále myslivcům dařila práce s dětmi, 

kultura pro občany. Za pozvání taky poděkoval předseda 

TJ Tatran Janová Dušan Bazalka a popřál myslivcům, aby 

se jim i nadále v činnosti dařilo. Starosta obce Janová 

Karel Eliáš vyzdvihl, že se myslivci nestarají pouze o 

zvěř, ale i o občany obce a věnují se práci s dětmi a 

přislíbil, že podpora obce bude i nadále pokračovat. 

K všeobecnému děkování se připojil i předseda spolku a 

poděkoval za propagaci činnosti mysliveckého spolku 

Radomíru Dolanskému a popřál mu, aby i nadále 

fotoaparát sloužil. 

     Do diskuse se přihlásil Ivo Zgarba, který seznámil 

přítomné majitele zbrojních průkazů o novele zákona o 

zbraních. Do změny zákona je Česká republika nucena 

Evropskou únií a paradoxně jde o zpřísnění držení legálně 

nabytých zbraní, přestože trestná činnost se páchá 

nelegálními. Novela se dotýká i dlouhých zbraní, tedy i 

myslivců. Klidně se tedy může stát, že se cílem sankcí 

Evropské únie stanou nakonec místo teroristů myslivci. 

Doporučil všem majitelům zbraní, aby si v případě zájmu 

vyhledali na internetu stránky sdružení Lex, sdružení 
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na ochranu práv majitelů zbraní (stránky gunlex.cz). 

Doporučil majitelům zbrojních průkazů seznámit se, a 

případně se připojit k petici Řekněte ne návrhu Evropské 

komise, kterou na stránkách naleznou. 

     Dalším příspěvkem v diskusi byly informace Zuzany 

Mikulenčákové, ohledně dodržování dat očkování psů 

proti vzteklině, postupů při pokousání osoby, seznámení 

s podmínkami odčervování zvěře pro příští rok, 

problematika s černou zvěří, proplácení odstřelu škodné. 

     V závěru výroční členské schůze ještě poděkoval 

Pavel Hloch dvorní kuchařce myslivců Jiřině 

Machalcové za trpělivost, protože myslivcům zajistil 

předseda Josef Mikulenčák na slavnostní tabuli nadívané 

křepelky, a nadívání takového počtu křepelek bylo 

opravdu nelehkým úkolem. Tím byla oficiální část 

výroční členské schůze Mysliveckého sdružení Janová – 

Ústí ukončena. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

VALNÁ HROMADA SPORTOVCŮ 
Dne 28. 2. 2016 se sešli na valné hromadě sportovci obce 

Janová, aby zhodnotili svoji činnost za uplynulý rok a 

vytyčili si hlavní body činnosti na rok letošní. 

Valnou hromadu zahájil předseda TJ Tatran Janová 

Dušan Bazalka. Poněvadž se za obecní úřad oficiálně 

nikdo nedostavil, přivítal jako členy zastupitelstva obce 

Bronislava Soukupa a Taťánu Hradovou. Za SDH Janová 

Jiřího Pončíka a předsedu Mysliveckého spolku Janová – 

Ústí Josefa Mikulenčáka. Po proběhnuvších technických 

záležitostech průběhu valné hromady předal Dušan 

Bazalka slovo Taťáně Hradové, aby přednesla zprávu o 

činnosti tělovýchovné jednoty a nového výboru za rok 

2015. 

     V roce 2015 uplynulo 25 let od nové registrace TJ 

Tatran Janová, která k 31. 12. 2015 evidovala 154 členů 

(na konci předešlého roku to bylo 155 členů). 

Připomněla, že spolek byl založen již v roce 1928, takže 

dnes slaví 88 let své existence. Již doba existence 

tělovýchovné jednoty je sama o sobě úctyhodná.  

     Členskou základnu tvoří 115 mužů a 39 žen. Z toho je 

26 v kategorii seniorů, což je 15 mužů a 11 žen. Tuto 

základnu zastupoval sedmičlenný výkonný výbor, který 

provedl v roce 2015 jednu personální změnu, kdy 

z osobních důvodů odstoupil Václav Mikušek, kooptoval 

na jeho místo Bronislava Soukupa. Cíli tělovýchovné 

jednoty je především organizovat sportovní činnost 

 

 
 



 

přes původní dohody si fotbalový klub Vsetín vytvořil 

vlastní B tým a tím pádem v Janové žákovský fotbal 

skončil, protože čistě z janovské mládeže se tým postavit 

nepodařilo. 

     K činnosti A mužstva konstatoval Lubomír Čabla, že 

posledních několik let není určitě veselá. Nebyl trenér, 

nastaly problémy s počtem hráčů. Špatný přístup, málo 

tréninku zavedlo janovský fotbal na sestupovou příčku. 

Vše směřovalo k ukončení fotbalové činnosti v Janové. 

Na poslední chvíli se však trénování ujali Bronislav 

Soukup a Petr Čotek, poskládalo se mužstvo a začalo se 

trénovat. Chyběla však zimní příprava, mužstvo nebylo 

sehrané, kádr byl úzký a tím pádem bodů bylo málo. 

V současné chvíli zimní příprava probíhá, takže 

předpoklad vzestupu zde určitý je. 

     Po krátké zprávě o činnosti starých pánů, kterou 

přednesl Bronislav Soukup, se ujala slova vedoucí 

janovských turistů. Turisté v roce 2015 uspořádali celkem 

27 akcí. Zdaleka ne všechny znamenaly polykání 

kilometrů. Byly zde návštěvy pamětihodností Valašska, 

mnohdy těch skrytých, které nevévodí stránkám 

turistických průvodců, ale o to jsou vzácnější. Pak to byly 

návštěvy osob, které Valašsko proslavily svou specifickou 

činností, ale taky zájezdy po pamětihodnostech českých 

krajů. Nechyběly ani zájezdy do zahraničí. Činnost turistů 

v Janové si dlouhodobě udržuje vysokou kvalitu svých 

akcí, a proto získává stále více příznivců dokonce i z řad 

mládeže. 

Zdenka Chudějová na závěr svého vystoupení poděkovala 

za spolupráci obecnímu úřadu, všem účastníkům akcí, 

kteří píší články a posílají fotografie z akcí do Janovských 

listů, Miroslavě Kotrlové za vyhlašování akcí turistů 

JANOVSKÉ LISTY          strana 12 

v obci, napomáhat rozvoji veřejného života a kultury 

v Janové, udržovat a obnovovat zařízení v majetku TJ 

Tatran Janová. 

     Jedním z hlavních úkolů na rok 2015 bylo sestavení 

vyrovnaného rozpočtu. Tento úkol v roce, kdy sportovci 

nepořádali ani jednu z tradičních akcí jako je vodění 

barana nebo kácení máje, byl značně složitý. Díky 

úsporám a zvýšenému zájmu o pronájmy areálu se 

nakonec podařilo dostat rozpočet do mírného plusu. Díky 

hledání sponzorů a pomoci řady sportovců se podařilo 

v loňském roce vyměnit zábranu na jedné straně hřiště a 

za vstřícné pomoci podnikatelů z Janové, pánů 

Solanského, Surovčíka a Holce byly v areálu kompletně 

vyměněné lavičky, které byly již v havarijním stavu. 

Z časových a finančních důvodů se nepodařilo splnit 

natření střechy nad tanečním kolem. 

     Dalším bodem byla spolupráce s obecním úřadem, 

základní a mateřskou školou a ostatními složkami v obci 

na kulturně sportovním plánu. Spolupráce podle sdělení 

Taťány Hradové probíhala na standardní úrovni, 

poděkovala obecnímu úřadu za podporu zejména při 

bezplatném pronájmu tělocvičny. 

     Problémy tělovýchovné jednotě přinesl oddíl kopané. 

Z důvodu nízkého počtu hráčů byl zrušen žákovský oddíl, 

velkou starost mají sportovci i o zachování mužského 

fotbalu v obci. 

     Dalšími akcemi byly letní sportovní hry spojené 

s taneční zábavou, Memoriál Antonína Soukupa a zimní 

janovské sportovní hry. Pozitivním zjištěním byla 

zvýšená účast členů na brigádách v areálu TJ. Závěrem 

Taťána Hradová poděkovala výboru a všem členům, kteří 

pomáhali tělovýchovné jednotě, sponzorům, obecnímu 

úřadu a ostatním organizačním složkám za spolupráci. 

     Další důležitou zprávou byla zpráva o činnosti kopané, 

kterou přednesl Lubomír Čabla. Činnost žákovského 

fotbalu označil asi za jedinou optimistickou zprávu ve 

fotbalovém dění v Janové v roce 2015. Žáci podle něj 

poctivě trénovali i hráli a výsledek byl opravdu znatelný – 

čtvrté místo v tabulce. Byl zde nejlepší střelec celého 

okresní soutěže Šimon Karlík, který dal 36 gólů. Mezi 

další opory patřil Štěpán Babovec, Dominik Kuník, Jan 

Hába, Matěj a Tomáš Svobodovi a další. Ukončení 

činnosti mládežnické kopané v Janové vyhodnotil 

Lubomír Čabla jako nepříznívý dopad pro rozvoj kopané 

v obci. Poděkoval rodičům, bez jejichž pomoci by činnost 

klubu asi nefungovala na takové úrovni. Bohužel, přes 

 



 

veřejným rozhlasem, Radomíru Dolanskému za tvorbu 

plakátů a propagaci činnosti turistů i za hranicemi obce. 

Dále poděkovala řediteli základní školy za propůjčení 

prostor pro akce turistů, kronikářce Janě Pončíkové a 

turistům, kteří jsou stále věrní turistice. Díky patřily i 

manželům Kašparovým, dvorním dopravcům turistů 

z Janové, ale i majitelům kavárny ZZJM za perfektní 

služby. Na závěr poděkovala Zdenka Chudějová za 

spolupráci TJ Tatran Janová a popřála mnoho úspěchů. 

     Zprávu o činnosti rekreačních sportů přednesl Josef 

Pončík. Mezi nejaktivnější patří turisté. Další pravidelné 

akce pořádají volejbalisté, kteří se již několik let schází 

v místní tělocvičně a v létě vyrážejí hrát plážový volejbal 

na Hovězí. Džejmsovci uspořádali za podpory TJ dva 

volejbalové turnaje. První se konal v květnu pod názvem 

Vánoční turnaj. Jeho součástí byl vánoční stromeček, 

sněhuláci a vánočně prostřený stůl. Druhý turnaj proběhl 

v listopadu za rekordní účasti sedmi družstev. 

     Další skupinou rekreačních sportovců v Janové jsou 

badmintonisté. Zúčastňují se řady turnajů, kde dosahují 

střídavých úspěchů. 

     Následujícím bodem byla diskuse, kde se jako první 

přihlásil Radomír Dolanský. Připomněl přítomným, že 

v minulém roce při fotografování fotbalového zápasu 

zastal funkci tyčky a míčem došlo k poškození 

fotoaparátu s příslušenstvím. Přestože situace TJ nebyla 

růžová, předseda Dušan Bazalka vyvinul snahu o nápravu 

a tu dovedl do zdárného konce. Za tuto snahu redaktor 

Janovských listů předsedovi poděkoval na otevřené 

scéně. 

Jménem Mysliveckého spolku Janová – Ústí poděkoval 

Josef Mikulenčák za pozvání na akci, což považuje za 

důkaz, že spolupráce pokračuje na dobré úrovni s tím, že 

jak myslivci, tak sportovci se snaží mimo svoji zájmovou 

stránku oživovat dění v obci. Popřál TJ, aby se jí podařilo 

najít lidi, pro které je sport životní láskou, protože i to je 

předpoklad úspěchu. Za SDH pronesl zdravici 

sportovcům Jiří Pončík. 

Do diskuse přispěl i Jaroslav Tomanec. Přednesl 

přítomným možnost zájezdu na Zakarpatskou Rus, kde 

byli občané Janové již několikrát. Tímto byla oficiální 

část valné hromady sportovců ukončena. 

        text a foto: Radomír Dolanský 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 2016 
V letošním roce obec Janová oficiálně přivítala do řad 

občanů třináct malých občánků. V posledních letech tak 

má počet obyvatel příznivou zvyšující se bilanci, kterou 

mají z jedné strany na svědomí právě i nově narození 

Janovjánci. 

     Obec na dodržování tradice vítání občánků 

dlouhodobě dbá a je taktéž i ze strany rodičů považována 

za slavnostní a radostnou příležitost vyjádřit svůj 

patriotismus k místu, kde bydlí, žijí a vychovávají 

potomky. 

     Slavnostní akt zahájila přivítáním maminek, tatínků, 

babiček, dědečků a dalších přítomných Miroslava 

Kotrlová. Velmi hezkou atmosféru zpestřily svým 

vystoupením děti z janovské školy svým rozpustile 

veselým vystoupením. 

Velmi hezkým proslovem přítomné občánky a jejich 

rodiče přivítal starosta obce Karel Eliáš. Poté 



 

 následoval zápis rodičů do pamětní knihy, předání darů 

pro maličké a gratulace pro nové občánky: Elišku 

Kováčkovou, Lukáše Musila, Evu Stolaříkovou, Tinu 

Hromadovou, Kristinu Jasmínu Kolářovou, Ondřeje 

Štrbíka, Elišku Malou, Patrika Kováře, Barboru 

Halkovou, Sofii Halkovou, Elišku Tomancovou, Sofii 

Hoškovou, Teodora Papšíka. 

          text: Radomír Dolanský, foto: Jitka Kolářová 

 

SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ VÁNOČNÍ 

VÝZDOBU 
Advent a zimní období vybízí k výzdobám obydlí i zahrad 

různými prvky, světýlky a ozdobami. Děkujeme všem, 

kteří si dávají záležet na zkrášlování svých zákoutí a tím 

zvelebují i naši obec.  

     Zástupci Výboru pro kulturu a sport v lednu obcházeli 

Janovou a ze všech viditelných výzdob vybrali 9 

nejoriginálnějších účastníků, které zapojili do soutěže. Ze 

všeho nejvíc se členům výboru líbila výzdoba paní Evy 

Mikušové v Hořansku, která svá okna celoročně zdobí 

krásnými papírovými vystřihovánkami. Dalšími 

nápaditými vystřihovánkami nás zaujaly paní Eva 

Martincová a Veronika Fialová.  

     Mezi nejvýraznější výzdoby patřila výzdoba paní Jiřiny 

Machalcové, která měla světýlky, truhlíky a drobnými 

ozdobami vyzdobenou celou zahradu i dům. Kovaříkovi, 

Pospíšilovi, Kopečtí ml. a Hatlapatkovi nás překvapili 

vkusnou vánoční výzdobou svých dveří, oken a 

předzahrádek. Nejvýraznějším solitérem pak byl svítící 

dřevěný kostelíček u Zdenky Rasochové, který ji vyrobil 

její manžel. 

     Děkujeme všem účastníkům za ochotu zapojit se do 

soutěže a za to se mohou těšit na drobnou odměnu. 

    Výbor pro kulturu a sport 

 

VELMI ÚSPĚŠNÉ SETKÁNÍ SENIORŮ 

V JANOVÉ 
Setkání se seniory probíhala v Janové již v letech dávno 

minulých, takže mají dlouhou tradici. Svého času měly 

svůj spolek i janovské seniorky. Tyto akce se však 

vytratily z života obce někdy na přelomu tisíciletí. Proto 

mohlo být setkání seniorů, pořádané výborem pro kulturu 

a sport společně s obcí, opravdu nazváno prvním setkáním. 

Prvním v novodobé historii.  

     V čase nachlazení a chřipkových epidemií očekávali 

pořadatelé s obavami skrovnou účast. Ovšem čtvrtá 

hodina odpolední 12. února 2016 určitě vyrazila dech i 

těm největším optimistům. Místa v sále kavárny byla 

takřka stoprocentně zaplněna. Dostavilo se na padesát 

seniorů. 

     Všechny přítomné za obec krátce přivítal starosta Karel 

Eliáš. Poté si od něj převzal slovo Richard Machalec, člen 

výboru, který vyjádřil přání pořadatelů snad nejkratším a 

nejvýstižnějším sdělením: „Doufám, že se zábava tak 

rozjede, že se budete bavit až do pozdních nočních hodin.“ 

Odměnou mu byl srdečný smích a všem pořadatelům 

potlesk. 

     Pozdravit své babičky a dědečky přišly i děti z místní 

školy. Do sálu se nahrnuly kytary, flétny, rošťáci i 

stydlíni, aby všem předvedli, co se naučili 

v dovednostech, které nejvíce ovlivňují cit srdce a mysl 
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človíčků. Dovednosti, které velkým dílem můžou 

ovlivnit, jak se rostoucí dítě bude během let chovat nejen 

k těm nejstarším. V době, kdy by mohl být žák téměř 

dekorován státním vyznamenáním za to, že pustil babičku 

v autobusu sednout, je každá takováto akce vyvážena 

zlatem. A janovští školáci se krásných hudebních i 

říkankových vystoupení naučili celou řadu. Potlesk a 

smích zúčastněných se velmi často ozýval nad Janovou 

při téměř hodinovém vystoupení. Učitelky Eva 

Podešvová a Ludmila Spitzerová odvedly s dětmi kus 

dobré práce. 

     Za všechny přítomné seniory dětem, učitelkám i 

pořadatelům poděkoval Pavel Hromada a popřál všem, 

aby se tato krásná vystoupení školáků z janovské školy 

nestala minulostí. Ozval se opravdu bouřlivý potlesk, 

vypovídající vše o přání většiny přítomných občanů. 

     A to by nebylo, aby si senioři nemohli na setkání 

zazpívat pár svých oblíbených lidovek. Podpořit je v této 

snaze přišel místní harmonikář Jan Kozlovský, který 

nažhavil svůj stroj, a zábava se rozjela na plné obrátky. 

Asi netrvala do pozdních nočních hodin, ale jedno je jisté 

– znovuzrozená akce byla opravdu veleúspěšná a lze jen 

doufat, že nezůstane u posledního setkání. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

LHOSTEJNOST NĚKTERÝCH 

PEJSKAŘŮ V JANOVÉ PŘETRVÁVÁ 
Lidé psy milují více než čistotu svého okolí. To, co by 

doma považovali za nemyslitelné, je pro ně na 

frekventovaném chodníku asi normální. 

     V Janové můžeme vidět řadu pejskařů, kteří si plně 

uvědomují, že starost o čtyřnohého člena rodiny 

neznamená jen mazlení a krmení. Stejně jako u batolete. 

Ale podle řady hromádek to mnohým stále nedochází, že 

vesnice už desítky let není vyhnálkov s několika 

staveními a prašnými cestami, po kterých se procházejí 

hejna hus nebo se tudy ženou krávy a ovce na pastvu či 

jezdí koňské povozy jeden za druhým, takže i mnohem 

větší hromádky působí jako přirozený doplněk místního 

koloritu. Dokonce i doby, kdy se slepice potulovaly po 

kuchyni a sem tam nějaký ten kuřinec na podlaze byl 

součástí vesnického života, jsou nenávratně pryč. 

     Překvapivé však je, že bezohlednost neukázněných 

pejskařů je, dalo by se říci, až drzostí, protože jejich stopy 

nalézáme na nejfrekventovanějších místech obce, jako 

například na mostě přes Bečvu a chodníku až k hlavní 

cestě. Represe v obci žádná neexistuje, takže opravdu 

záleží jen na inteligenci a morální a etické odpovědnosti 

majitelů psů. 

     Protože po vsi pobíhají docela často volně a 

nekontrolovatelně psí jedinci i celé tlupy, může jít o 

úmyslnou sabotáž nebo vzpouru těchto jedinců proti 

lidské společnosti. V tom případě však mají tito sabotéři 

abnormálně vyvinutý smysl, kde lidem uškodit nejvíce. A 

i když obec vyhlášku o volně se pohybujících psech má, 

vzhledem k složitosti odchytu a následného vymáhání 

pokuty, se jejího uplatňování v blízké budoucnosti určitě 

nedočkáme. Takže nakonec je to jen v lidech. 

       text: Radomír Dolanský 

 

MAŠKARY, SOUTĚŽE, PAPUČKY, 

TANEC A KRÁSA 
Po roce nastal opět velký den, kdy Sdružení janovských 

rodičů pořádá zázraky pro děti i dospělé. Brzy odpoledne 

dětský maškarní karneval a večer papučový maškarní bál. 

Dětský karneval 

     Čtrnáctou hodinou odpolední byl odstartován další 

ročník dnes již tradičního a velmi oblíbeného karnevalu 

v Janové, kde se sjíždějí děti s rodiči z širokého okolí. 

Poněvadž ve všech okolních pohádkových zemích je na 

vědomí dáno, že se na bál přijíždějí představit sličné 

princezny, víly, elfky, čarodějky, indiánky nebo pirátky, 

dostaví se zástupy obdivovatelů ve zbroji rytířské, 

supermani, vodníci, želví ninjové, piráti, dráčkové, upíři a 

policisté, aby soutěžili o pozornost sličných pohádkových 

bytostí. 
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     Místo soubojů na kordy či klání s dřevci se můžou 

rekové předvádět v řadě soutěží, které pro všechny děti 

připravil i letos Mistr Rohlík a jeho čarovná společnost. 

Letos navštívil Honza Rohlík Janovou jako hejkal. 

Společnost mu dělala khaki housenka Zlaťa. Novinkou 

v jeho společnosti byl fotokoutek se sličnou slečnou 

fotografkou, která na počkání vytvořila zájemcům foto na 

přání, které kolega vzápětí vytiskl i s upomínkovým 

textem. Navíc, díky velkému monitoru, kde se všichni 

viděli v mžiku po zmáčknutí spouště, se mohl každý 

zájemce nechat fotografovat tak dlouho, až byl spokojen 

s výrazem obličejové části lebky. 

     Soutěž stíhala soutěž, dentisté si mnuli ruce, protože 

dětská ústa se plnila jedním bonbónem za druhým, a 

celkově panovala v janovské tělocvičně výborná nálada. 

Děti, znavené skotačením opouštěly karneval šťastné 

z prožitků odpoledne. Sdružení janovských rodičů 

konkrétně u karnevalu dokazuje, že i když se akce rok co 

rok opakuje, může mít její kvalita i přesto vzrůstající 

tendenci. 

Papučovo-maškarní ples 
Letošnímu plesu nebylo přáno klidné přípravy. Poněvadž 

si jeden z hudebníků objednané kapely zlomil ruku, 

nastalo shánění náhrady na poslední chvíli. Volnou 

plesovou hudbu se však nepodařilo najít, proto pořadatelé 

oslovili hudební duo REMIX. 

     Osmá hodina večerní znamenala začátek zábavy pro 

dospělé hosty a svým způsobem zvolnění pro pořadatele, 

kteří museli během několika hodin přeměnit prostor 

dětského řádění na tajemnou noc pro dospělé. Ale 

poněvadž nebylo zakoupeno mnoho rezervací, pořadatelé 

byli stále jako na trní, protože nikdo nemohl tušit, jak na 
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ZAMYŠLENÍ NAD PLESOVOU 

AKTIVITOU V JANOVÉ 
Tradice je tradice a ta se musí udržovat. Jestli ovšem není 

zájem, tak tradice nemůže žít. To platí o veškerém lidském 

společenském, kulturním, 

sportovním a kdovíjakém ještě dění.  

     Nejinak je tomu i u nás na dědině. Před třemi lety se 

členové Sdružení janovských rodičů (dále jen SJR) a jejich 

příznivci odhodlali k náročnému úkolu. Chtěli totiž po 

dlouhé době vrátit Janové statut vyhlášené obce Vsetínska 

v pořádání společenských akcí, jako bývaly plesy, zábavy, 

koncerty aj.  

Přestože máme v současnosti k dispozici velkou novou 

tělocvičnu, tak její sociální zázemí je pro pořádání 

INZERCE 

HLEDÁM KE KOUPI DŮM 

V JANOVÉ 

NABÍDNĚTE 

tel.: 608 720 716 

Pospíšilovi, VALMON Růžičkovi, Lenka a Karel 

Trlicovi, koberce Ponorka, Veselý grunt Janová, Irisa 

Vsetín, papírnictví Stanislav Olšák, Kamila Kopecká, 

Autoservis Michal Halko, Dušan Bazalka, OÚ Janová, 

ELPOS Vsetín, Zlaťa Svobodová, BVB shop Bystřice 

pod Hostýnem, Jiří Šimoník st., Gabriela Šimoníková, 

Radomír Dolanský. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

změnu kapely na poslední chvíli lidé zareagují. Ukázalo 

se však, že i skupina REMIX svoji roli zvládla, a i když 

sál byl zaplněn přibližně z poloviny, přítomní se určitě 

dobře bavili. 

     Ples tentokrát zahájilo pěvecké vystoupení Lenky 

Pospíšilové, předsedkyně SJR v duetu s Pavlou 

Šimarovou. Chvíli po přivítání na letošním plese zavířily 

v sále pestré kostýmy taneční skupiny Benkari. Kvalita, 

která příjemně ozvláštňuje úvod plesů v Janové 

opakovaně. Zde se potvrzuje, že by bylo chybou měnit 

něco, co tak perfektně funguje. Ženy z Benkari jako 

obvykle nasadily vysokou laťku začínajícímu večeru.  

     Zákon schválnosti tentokrát nadšence ze Sdružení 

janovských rodičů potrápil mírou vrchovatou, ale pro 

zúčastněné byl večer určitě příjemný. 

Velkou měrou se na průběhu karnevalu i plesu zasloužili 

samozřejmě sponzoři, kterých byla pěkná řádka. 

Pořadatelé proto děkují sponzorům: ELCO PLUS 
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podobných aktivit bráno občanem jako velká nevýhoda a 

handicap. Ale i s tímto předsudkem se parta nadšenců 

vyrovnala a v únoru 2014 se podařilo velkým úsilím 

navázat nitku na historii tohoto kulturního dění, 

uspořádáním 1. Papučového plesu v Janové a to více jak 

po 10 letech. Jestli to bylo správné rozhodnutí, ať posoudí 

občan, ale z mého pohledu je určitě dobré, že obec žije a 

má tradice, zvyky a jakési kulturní dědictví, které nás 

zavazují, posunují neustále dopředu a život v obci 

zviditelňují pro širokou veřejnost. 

     Zamýšlím se nad tím, jak jedno z nejmenších sdružení, 

které má ve své náplni především spolupráci se školním 

zařízením v obci, se dneska pohybuje ve svých aktivitách 

pro naše nejmenší spoluobčany, a to doslova, bez jakékoli 

spolupráce a zpětné vazby na základní a mateřskou školu. 

Není to určitě správné. Nehodnotím současnou složitou 

situaci janovského školství a vzdělávání, protože mi to 

nepřísluší. Chtěl bych tímto pouze říci nám všem, že práce 

SJR pro děti a vlastně pro nás pro všechny, je zcela určitě 

hodnotná a bylo by dobré, kdyby pokračovala. K tomu je 

zapotřebí, ale také zájem ze strany Vás všech. 

     Ale teď zpátky k plesání. Ten kdo má zkušenosti se 

současnou, fyzicky i psychicky namáhavou organizací 

plesu v Janové, mně dá zcela určitě za pravdu, že je to 

z kategorie špičkových sportovních výkonů na hranici 

lidských sil. Jestli je však zájem, tak to stojí za to tradici 

plesu udržet. Jestli ovšem není, tak může tradice 

samozřejmě velmi rychle skončit. Taková práce, dáte mi 

mnozí za pravdu, ztrácí jaksi smysl. 

K našemu sobotnímu karnevalu a plesu redaktor Radomír 

Dolanský napsal vše. Kdo přišel, nelitoval. Já za sebe: „ 

Nepamatuju, kdy jsem si tak perfektně zatancoval a 

pobavil se“. A o tom to je. 

     Takže ať Vás dále neunavuji svými názory. Opravdu to 

další bytí a konání záleží na nás společně. 

     Závěrem mé obrovské poděkování členům SJR a všem, 

kteří umějí nejenom mluvit, ale i pomoci. 

            text: Ing. Karel Trlica, příznivec práce SJR 

 

RETRO ČAJ O PÁTÉ – DALŠÍ 

KULTURNÍ NOVINKA V JANOVÉ 
Trojice žen, Jiřina Machalcová, Karla Vašťáková a Blanka 

Macková se domluvily, že uspořádají netradiční taneční 

zábavu ve stylu retro. Tak je napadl retro čaj o páté. Jak 

mnozí již neví, čaje o páté byly přáním vůdců  

 

socialistické republiky, aby se mládež kulturně bavila bez 

alkoholu, nejlépe při hudbě mistrů. Samozřejmě se to 

všechno zvrhlo a z čajů o páté se staly klasické bigbítové 

pařby. Pouze začínaly o něco dříve než klasické zábavy. 

     Člověk je dnes již zvyklý, že lidé na akce chodí třeba i 

hodinu dvě po oficiálním zahájení. Ale na čaji o páté 

v Janové byl sál plný v pět odpoledne. A hosté se 

opravdu, a s velkou radostí, vymódili do různých dob 

minulého století. Byly zde dámy, v jejichž přítomnosti 

muži šeptali Bon soir mademoiselle Paris a snili o 

večerech na Moulin Rouge. Třicátá léta celkově 

přitahovala v kostýmovém výběru. Ale našel se zde i 

šatník, který by byl obdivován na společenských akcích 

ještě před čtyřiceti lety. Do Janové dorazila i delegace 

z družební obce Ústí u Vsetína. Retro obsluhu zajistily 

servírky národního podniku RaJ, Michala a Martina, které 

dělaly s kuchyní vše pro to, aby chuťovým pohárkům 
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psychicky nabuzení tak, jako by měli sebou valašky, lid 

se stejným způsobem dostavil s cepy a vidlemi a všichni 

byli připraveni na zboj proti blbosti. 

     Umírněnější valašské křídlo navrhovalo, jak lstivosťú 

zvíťaziť nad tyma dutýma lebeňama tak, že do putyky 

naženú haranty ze školy aj školky, zarecitujú, zazpívajú a 

može sa koštovať lebo z koštu sa stala kulturní akcija, a 

tam sa chĺpať može. 

     Džejmsovcům, známé partě humoristů, a zároveň 

pořadatelům akce, se dne slavnostního ke koštu přihlásilo 

celkem 20 oficiálních koštérů. Těch neoficiálních byl, 

jako obvykle, navečer plný sál. A bylo opravdu co 

koštovat. V Janové se do soutěže přihlásilo celkem 37 

vzorků. Z toho bylo 26 vzorků pravé trnkové, pět kousků 

jabkovice, jedna jahodová kořalka, tři hruškovice a dvě 

směsky. 

Sál se zvečera opět zaplnil, Luděk Mísař, již tradiční 

hudební doprovod koštů v Janové, začal bavit hosty 

vytvořily ráj. 

     Samozřejmě klasickou výjimku na společenské akci 

v Janové tvořili Džejmsovci, známí extrémisté v oblasti 

humoru. Díky jejich kreativitě čaj o páté přivítal dělníka, 

který si doma montérky vyměnil za tesilky, což mohlo být 

považováno za vrchol elegance dělnické třídy. Jeho 

skutečná žena neskutečně vypadala jako skutečná 

socialistická matka z konzumu ženy za pultem. Přišla i 

matka v zástěře přímo od sporáku s přesvědčením, že 

paruka a sluneční brýle to zachrání. V tu chvíli odpustila 

manželovi, který rodina nerodina, zůstal zamrzlým 

hipísákem. 

     Nálada byla úžasná a vír vášní podtrhl Ivan Žlebek 

výběrem takzvaně zvedací muziky. Ale když je akce retro, 

tak zvedací je každá stará věc. Proto se tančilo již od první 

rundy. Bez ohledu na věk, svaly a klouby jako by se rázem 

zhojily, pánové se překonávali, nosili své dcery v náručí, 

trsali s dámami při zemi, i když riziko bezproblematického 

návratu do vzpřímené polohy bylo značné. Některé 

krasavice neodolaly a začaly vyhrnutými sukněmi nebo 

kalhotami přímo na tanečním kole přesvědčovat tanečníky, 

že punčochy z Elite Varnsdorf byly určitě kvalitnější než 

umělohmotné ponožky z NDR. 

     Vše završila retro tombola, kterou si sami přítomní 

z velké části vytvořili podle hesla, co dům dal a oslovením 

dalších příznivců kultury v Janové, jako je například velmi 

často Veselý grunt. Večer, který v Janové proběhl ve stylu 

retro byl úžasný, báječný, prostě fajn. Největší poklonu 

pořadatelkám složili hosté svým nadšením z akce, z tance, 

z decibelů smíchu a stovek kilogramů dobré nálady. 

V Janové se zase pěkně zapařilo. A proslýchá se, že snad 

v dubnu by mělo být retro ve stylu country, ale s převleky 

opět podle fantazie každého jednotlivce, tedy určitě ne jen 

ve stylu country. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

JANOVSKÝ KOŠT SLIVOVICE 

POPÁTÉ 
Džejmsovci již popáté uspořádali v Janové košt slivovice. 

Letos mohl být klidně s podtitulem Protestní, protože 

skvělé vůdce českého národa napadlo, že nám pošetří 

zdraví a zakáží košty. Ovšem toho bohdá nebude, aby 

valašští ogaři a cérky přijímání svojej svátosti zakázať 

dopustili.  

     Příchozí koštéři se na protest dostavili alespoň  

 



a baby Džejmsovky pořád počítaly. S Džejmsovci je sice 

sranda, ale jen do chvíle než začnou počítat. To jakoby 

Země zpomalila otáčky. Ale nakonec – nebylo kam 

spěchat. Lid se bavil, nálada byla výborná a na stole 

čekaly potoky slivovice na veřejnou degustaci. 

     Nastal vrchol oficiálního programu koštu slivovice 

v Janové. Džejms Michal pojmul do ruky mikrofon, aby 

mu začalo být rozumět méně než bez něj. Nebo že by to 

nebylo tím mikrofonem…? Jako nápověda a třepač 

paprčový kolegovi asistoval Džejms Josef a vyhlašování 

nejúspěšnějších mohlo být zahájeno. 

     Jako první byla odměněna v soutěži Poznaj si svoju 

slivovicu žena, a to ne jen tak ledajaká. Miroslava 

Kotrlová ze Vsetína, kterou v pracovní dny zná 

(především v období povinných plateb) převážná část 

občanů jako účetní obce. Poznala svoji trnkovou slivovici 

ročník 2015. Takto se v Janové vyrovnáváme s 

rovnoprávností. Mlsat slivovici u nás můžou ženy se 

 
 
 

 stejnými právy jako muži. 

     Třetí místo obsadili se shodným počtem koštovacích 

bodů, vzorky č. 33 a 37 trnka 2015 Josef Měrka a Jan 

Machalec, starosta obce včera, dnes i zítra. 

Na 2. místo dosáhl Jaroslav Zajíček z Huslenek, který 

si musel cviknout přerušení směny a přispěchal přímo 

z výčepu od pípy. Odměněn byl jeho vzorek č. 22, trnka 

2015. 

A aby toho pro kavárnu nebylo málo, jako první se 

umístil vzorek č. 1 a vítězem se stal Jarda Machalec, i 

když z Hovězí, tak pro mnohé jakoby tak trochu z 

Janové. Opět trnka 2015. 

     Jak vidno, rok 2015 byl pro slivovici v Janové a okolí 

rokem hojnosti a kvality. Doufejme, že v Parlamentu 

velmi zřetelně uslyší harašení valašek a rychle jim 

přestane harašit. A příští rok zase s Džejmsovci na koštu 

slivovice. 

     Džejmsovci velmi děkují těmto sponzorům akce: 

Veselý grunt, BSTS, Obecní úřad Janová, Penzion 

kavárna ZZJM, DNK stavební společnost s.r.o., EZE 

Cars s.r.o., Potraviny Janová – Jana Kotrlová, 

Valmon, Projekční kancelář Lenka a Karel Trlicovi, 

Potraviny Huslenky – Jaroslav Trlica. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

PŘÍRODOVĚDNÁ SOUTĚŽ 

JALOVEČEK 
Dne 18. února jsme se s třeťáky vydali na vsetínský 

zámek, kde proběhla přírodovědná soutěž Jaloveček. 

V kategorii 3. – 5. tříd jsme vytvořili pětičlenné družstvo 

ve složení Kristýna, Eliška, Pavlína, Pavel a Ondřej, které 

naši školu reprezentovalo mezi dalšími čtrnácti týmy ze 

Vsetína a okolí. S Markétou a Nikolou jsme společně 

družstvu fandili, ale stihli jsme se po opraveném zámku 

i pořádně porozhlédnout. 

     Soutěž měla název Barevná příroda, takže při úvodní 

přednášce soutěžící zavítali jak mezi rostlinstvo, tak i 

mezi živočichy; rovněž se dozvěděli nové informace 

o míchání barev, významu barev u rostlin a živočichů, o 

vlivu barev na lidskou psychiku, ale i třeba, jak se tvoří a 

vypadá duha. 

     Informace pak všichni účastníci využili při samotné 

soutěži, která se skládala ze dvou částí – teoretického 

testu a praktické poznávačky, která je zavedla do 
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KARNEVAL VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 
Tak jako každý rok proběhl koncem února ve školní 

družině karneval. Děti si přinesly masky, v kterých pak 

strávily celé odpoledne. Na programu byly hry, soutěže i 

tanec. Děti si samy vybraly vítěze v soutěži o nejlepší 

masku. Na prvním místě se umístila Eliška Pospíšilová, 

na druhém místě Pavel Bambuch a na třetím místě Martin 

Bambuch. Na závěr si všichni vylosovali odměny 

v tombole. 

       text a foto: archiv školy 

 

 

VÝLET DO OLOMOUCE NA 

VÝSTAVU S ŽÁKY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

A JANOVSKÝMI TURISTY 
Tak se nám zima letos nevyvedla. Bez sněhu není zima, a 

protože každým rokem vyrážíme po pololetí na lyžařskou 

školičku malých Janovjánků, tak nezbývalo, než 

vymyslet náhradní plán a příjemně zakončit pololetí.  

     Naskytla se možnost vyjet někam dál než jen do 

Vsetína. Podařilo se nám uskutečnit výlet spolu 

s janovskými turisty a rodiči dětí, kteří byli osloveni paní 

Chudějovou, aby v zimě nezaháleli. Výlet do sálu sv. 

Kláry Vlastivědného muzea v Olomouci, kde probíhala 

výstava k 700. výročí narození Karla IV. pod názvem „ 

České korunovační klenoty… na dosah“.  

 

nejrůznějších zákoutí zámku včetně temného sklepa a 

věže plné zvířat. Bylo třeba využít nejen svých znalostí, 

ale i snad všech smyslů, které jim pomohly řešit úkoly.  

     Děkujeme všem našim reprezentantům za opravdové 

nasazení a za skvělou týmovou práci. Jak jsme si říkali, 

nepřijeli jsme vítězit, ale obohatit se, získat další nové 

přírodovědné rozhledy a vyzkoušet si, kolik toho o 

přírodě známe. A tak jsme se s počtem 110 bodů umístili 

v druhé půli startovního pole. Děcka, díky.  

O soutěži napsali: 

Ondra 

Na soutěži se mně líbilo, když jsme dělali poznávačku a 

ve sklepě jsme podle čichu a hmatu měli rozlišit nějaké 

věci. Po celém zámku jsme poznávali různé motýly 

a ještěrky. 

Markéta 

Společně s Nikolkou a s panem učitelem jsme šli na věž, 

kde bylo plno vycpaných zvířat. 

Eliška 

Na té soutěži se mi líbilo, že jsme hledali v černobíle 

barvě různé obrázky a poznávali, co na nich je a jakou 

mají skutečnou barvu. Líbilo se mi, že jsme šli do sklepa, 

v kterém byla tma. Také se mi líbilo na věži, byli tam 

samí ptáci. 

    text a foto: archiv školy 
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     V úterý 26. ledna ráno jsme vyrazili v počtu 45 

pasažérů v autobusu pana Kašpara na výlet, který nám měl 

přiblížit dějiny českého národa a vidět korunovační 

klenoty střízlivýma očima, i když byly pouze jen věrnou 

kopií. K těm původním nám chybí osmý klíč.  

     Po příchodu početné skupiny do muzea se nejen děti, 

ale i turisté rozběhli po výstavě, kde byly na panelech 

autentické články z doby Karla IV. a za prosklenými 

vitrínami dobové předměty ze středověku. Každý si tam 

našel to, co ho nejvíc zajímalo. Kluci obdivovali katův 

meč a středověké zbraně, děvčata vzhlížela k středověkým 

šatům a obutí tehdejších žen. Mohli jsme si na památku 

vylisovat ručně kladivem český tolar. 

Po hodinové prohlídce výstavy a posledním fotem 

s Karlem, tedy se sochou Karla IV., jsme posvačili, 

vyčůrali se a vyrazili na procházku Olomoucí. Jediného, 

koho jsme museli na výstavě nechat a odejít bez něj, byl 

pan Chuděj, který podrobně studoval všechny atributy 

výstavy a věřím, že se od něj někdy dozvím i to, co jsem 

hlídáním a naháněním dětí nestihl prostudovat.  

     Naše další kroky pokračovaly o kousek dál, kde jsme 

prošli Katedrálu sv. Václava a dál jsme pokračovali kolem 

starobylých hradeb olomouckého opevnění, až jsme se 

dostali na Dolní náměstí a pak se přesunuli na Horní 

náměstí přímo k orloji u Nejsvětější trojice. Vyšlo nám to 

přesně na celou hodinu, kdy se dal orloj do pohybu a 

odzvonil tak dobu občerstvení, kdy děti začaly žadonit po 

rodičích, že by si daly něco dobrého na zub. Po krátkém 

zastavení na náměstí a s naplněnými bříšky jsme se vydali 

zpět k autobusu.  

     Tak jsme se vypravili po čtyřhodinové procházce 

hanáckou metropolí zpět na Valašsko do naší metropole.  

 

 Po cestě se ze zadní části autobusu, kde seděli janovští 

turisti, ozývaly valašské pěsničky, někdy i vícehlasně, 

které zpříjemnily cestu zpět. „ Pjeli jsme písně dokola, 

tentokrát ne okolo stola a otázka zněla, kdopak nám ji 

začne…“  

    Nakonec zazpíval i pan Kašpar u volantu autobusu, 

který nás bezpečně dovezl zpátky do Janové. Nastal návrat 

ze středověku do reality a všedního dne v Janové. Někdy 

je příjemné se podívat do historie a z ní se poučit. 

Děkujeme všem, kteří se výletu zúčastnili, a budeme se 

těšit na další příjemné setkání. 

text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: Jana Pončíková, archiv 

školy 

 

SILVESTROVSKÝ VÝŠLAP NA 

JANOVSKÉ PASEKY 
Před lety, byla vycházka na kolibu ke Kocurkům poslední 

akcí janovských turistů v roce. Dnes je silvestrovská 

vycházka na Janovské paseky srdeční záležitostí řádově 

stovek místních i přespolních. 
     I v poslední den roku 2015 vyrazila od obecního úřadu 

více než stovka nadšenců. Cestou Hořanskem přibírali 

další souznějící duše, takže celková účast letos 

kulminovala někde mezi čísly 130 – 150. Pravidelně se na 

túru z Prahy vrací janovský rodák Arnošt Šmahel dnes už i 

s vnoučaty. Letos přivedla rodilá Janovjanka Pavla 

Filáková na Valašsko svoji rodinu až z Velké Británie. 

     Je určitě velká škoda, že koliba Kocurkových už nějaký 

čas nemůže být v provozu, ale to partu z Janové nijak 

neomezovalo, protože jejich cílem bylo místo nikoliv  
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stavení. Navíc Jan Kocurek poskytl janovským lavičky se 

stoly, takže setkání mělo i tak ty správné grády. Díky, 

Honzo! 

     Při celkovém pohledu to na Janovských pasekách 

vypadalo jako v časech, kdy bylo toto místo oblíbenou 

zastávkou lidu vsetínského, ale i ogarů a cérek z Horního 

Vsacka, ať už trasou od Vsetína, Janové, Hovězí či 

Huslenek. Prostě parta z Janové navodila atmosféru z dob, 

„když všechno bylo ještě fajn“. Bylo plno. 

     Stoly se v mžiku zaplnily dobrotami domácích 

svátečních, a samozřejmě po strop narvaných, spíží. 

Spolupořádající obec připravila várnici hřejivého svařáku 

a pro ty menší várnici čaje. Opodál, v sevřeném kruhu 

vyznavačů žehu masných výrobků, syčel nad ohněm tuk 

desítek, a celkově určitě stovek, špekáčků. Mezi lidmi zde 

poletovalo psů jako psů a stejně jako jejich pánové a 

paničky byli dnes všichni kamarádi. 

     Takovým malým a zároveň velkým a v dnešní době 

určitě vzácným úkazem každoroční výpravy z Janové je 

atmosféra kamarádství a souznění pospolitosti. Všichni se 

usmívají, přejí si zdraví a úspěchy s lidmi, jež vidí třeba 

poprvé v životě, všude vládne to, co se v běžném životě 

mezi lidmi spíše rychle než pomalu vytrácí – vstřícnost a 

naslouchání druhým. 

Samozřejmě, že z mnoha hrdel lahví, butylek a 

placatek klokotá do vší té krásné nálady valašský 

poklad, který má asi jako jediný na světě, sic naprosto 

čirý, pro Valacha nádech modré – slivovice. Tady, na 

překrásných valašských vrcholcích si potomci hrdých 

Portášů, vzdorujících tvrdých valašských palic, které 

se nezalekly ani pánů, ani Turka, lidé, kteří vyrostli  

 

z mozolů mnoha generací, z kamenitých políček, si 

připíjejí nápojem, který všechny Valachy provází od 

prvního nadechnutí po poslední výdech na tomto světě. 

     Po několika příjemných hodinách mezi přáteli Janovské 

paseky osiří a řada turistů míří na silvestrovskou rozlučku 

do kavárny v Janové. Urychleně se doplňuje počet židlí a 

stolů, protože turistika v této obci získává stále více 

příznivců. Překvapením letošní rozlučky byl muzikant 

nejvhodnější na podobné akce Laďa Stančík. A tak se brzy 

linul z janovské kavárny zpěv lidovek a nálada byla přímo 

excelentní. Prostě taková, jaká bývá mezi turisty z Janové 

na ilvestra běžná. Nevěříte? Tak přijďte 31. prosince 2016 

v 10 hodin k obecnímu úřadu v Janové. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝLET JANOVSKÝCH TURISTŮ DO 1. 

VALAŠSKÉHO MOTOMUZEA A 

SUŠÍRNY OVOCE 
Trasa i cíl výletu byl vedoucími turistů – manželi 

Chudějovými, velice dobře zvolen. Vzhledem k tomu, že 

se výlet konal v době podzimních prázdnin, zvolili 

nenáročnou trasu z Janové do Seninky a velice zajímavý 

cíl výletu – První valašské motomuzeum a místní sušírna 

ovoce, aby výlet přilákal co největší počet dětí. 

     Sešli jsme se před obecním úřadem v devět hodin a 

pěšky jsme volným krokem došli po cyklotrase do Ústí, 

odkud jsme pak jeli autobusem do Seninky. Hned po 

výstupu z autobusu na točně jsme mohli obdivovat 

památkově chráněný dřevěný roubený dům se zdobenou 

lomenicí z roku 1832. Odtud jsme vyrazili za naším 

hlavním cílem výletu, kde jsme již byli očekáváni. 

Muzeum bylo otevřeno v roce 2009 a je zde umístěna 

unikátní sbírka motocyklů, která mapuje historii 

motocyklového průmyslu v bývalém Československu. 

Přitom nejstarší stroj, který se ve sbírce nachází, byl 

vyroben roku 1929, tedy v prvním roce vzniku firmy 

JAWA. Poslední modely pochází z roku 1992. Celkem je 

zde vystaveno cca 125 historických motocyklů. 

     V muzeu ale nejsou vystaveny jen motocykly. Je zde i 

velká sbírka dobových hasičských přileb, dále sbírka asi 90 

ks heligonek, harmonik, pianovek a jiných hudebních 

nástrojů. Jsou zde vystaveny i další starožitné předměty 

denní potřeby. 

     S určitostí můžeme konstatovat, že bylo na co se dívat a 

že jsme si to všichni užili. Dětem bylo dokonce i dovoleno 

se na motocykly posadit a vyfotografovat se. 
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vyšíváním krojů, ale i mapováním jeho regionálních 

podob. Turistky tak mohly vidět různé podoby krojů od 

Vsetína po Velké Karlovice, ze Zděchova, nebo 

Rožnovska. Taky ukázky částí krojů, z nichž mnohé se 

dnes již jako součást kroje nepoužívají. Různé čepice, 

šály, vlňáky, jupky, krpce, boty. Kroje na všední nošení, 

na slavnostní události jako byly svatby, křtiny nebo na 

návštěvu kostela či pohřbu. 

     K dobré náladě hrála rodinná folklorní muzika 

Kovářových, pocházející rovněž z Hovězí. Při předvádění 

krojů a jejich historie Alois Štrbík nepřehlédl početnou 

skupinu turistek z Janové a přivítal je na otevřené scéně. 

     Strávený den na Hovězí byl určitě velmi zajímavý, 

poučný a příjemný. Ve spojení s valašskou muzikou se 

všem přítomným dostalo příjemného pohlazení po duši. 

Proto i při zpáteční cestě vládla mezi turistkami 

povznesená atmosféra. 

      text: Zdenka Rasochová, foto: Jana Pončíková 

 

 

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ TURISTŮ 

Z JANOVÉ 
 

Již tradičně před Velikonocemi pořádají turisti pro 

všechny zájemce velikonoční tvoření. Nejinak tomu bylo 

i letos. 

     Především ženy se sešly v jídelně janovské školy. 

 

 

     Po prohlídce jsme se vydali za dalším cílem našeho 

výletu k sušírně ovoce, kde nás již očekával zástupce 

svazu zahrádkářů pan Blažek. Bohužel, sezona sušení 

ovoce již byla ukončena, v sušírně se již netopilo. Tak 

jsme se jen prostřednictvím výkladu pana Blažka 

seznámili s tím, jak sušírna funguje a jak sušení ovoce 

probíhá. Také jsme se dozvěděli, že ještě před druhou 

světovou válkou bylo v Senince 25 sušíren ovoce. Dnes je 

v Senince sušírna pouze jediná. Jiná typická sušírna ovoce 

byla počátkem šedesátých let přemístěna ze Seninky do 

Valašského muzea v přírodě v Rožnově pod Radhoštěm. 

Sušírna, kterou jsme navštívili, je prý dnes jediná na celém 

Valašsku, kde se ještě topí dřevem. Všechny ostatní jsou 

již vytápěny elektricky. Přesto, že sušírna již nebyla 

v provozu, bylo zde co k nabídnutí. A tak jsme si mohli 

díky pohostinnosti pana Blažka pochutnat na sušených 

hruškách a jablkách. Také tekuté ovoce nám dospělým 

bylo nabídnuto. Navíc, kdo měl zájem, mohl si sušená 

jablka nebo hrušky zakoupit za velice dobrou cenu. 

Posilněni a v dobré náladě jsme se vydali na zpáteční 

cestu, která ovšem nebyla bez překvapení. Na cestě přes 

Seninku nás již vyhlížela manželka pana Blažka, která 

nedala jinak, než že si musíme udělat přestávku u ní na 

zahrádce. Protože jsme měli ještě do odjezdu autobusu 

dost času, nenechali jsme se dlouho přemlouvat. Paní 

Blažková nás pohostila ovocem v tekuté i pevné podobě. 

My jí za to zazpívali hymnu Janovských turistů a v dobré 

náladě se rozloučili, abychom dorazili na zastávku 

autobusu právě včas. 

     Všem se nám výlet moc líbil a moc děkujeme 

manželům Chudějovým za jeho zorganizování. 

           text: Arnošt a Eva Šmahelovi, foto: Jana Pončíková 

 

 

VÝLET ZA HISTORIÍ LIDOVÝCH 

KROJŮ 
Poslední den prvního měsíce nového roku si turisté 

z Janové vyhradili na výlet k sousedům na Hovězí. Akce 

se zúčastnilo 16 janovských turistek, které na místo určení 

vyrazily vlakem. 

     Na Hovězí se totiž konalo folklorní odpoledne spojené 

odpoledne s přehlídkou krojů. Hlavní postavou v tomto 

oboru byl Alois Štrbík z Hovězí, který se zabývá  
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navštívil, mělo tentokrát netradiční průběh – blahopřání 

k životnímu jubileu ředitele. Za potlesku přítomných 

převzal dary a všichni navzájem si popřáli, aby sloužilo 

zdraví a všem se dařilo, aby sobě lidé navzájem dovedli 

naslouchat. 

text: Radomír Dolanský, foto: Radomír Dolanský, Jana 

Pončíková 

 

ŽITKOVSKÉ BOHYNĚ 
Janovští turisté se společně s turisty ze Lhoty u Vsetína 

tentokrát vydali za kulturou. Navštívili jsme Městské 

divadlo Zlín a zhlédli  divadelní adaptaci knižního 

 bestselleru Kateřiny Tučkové  Žitkovské bohyně. 

     Drama o ženách z Moravských Kopanic z obce 

 Žitková, obdařené výjimečnými  schopnostmi 

léčit, zaříkávat, přičarovat lásku  a  vidět do budoucna. 

Děj vychází ze skutečných událostí. Těmto moudrým a 

chytrým ženám se říkalo Bohyně. Znaly  léčivou moc 

 zelin, jak říkaly bylinám, a mnohdy získaly respekt i u 

lékařů. Do divadelní podoby ji ve zlínském divadle 

zdramatizoval a nastudoval režisér  Dodo Gombár. 

Krásné kopaničářské kroje a velké herecké výkony 

 zanechaly v nás všech  nezapomenutelný zážitek. Jednu 

z bohyní Surmenu ztvárnila herečka oceněná prestižní 

Cenou Thálie Helena Čermáková. Taktéž hlavní 

představitelka  Dora Idesová, v podání herečky Hany 

Tomáš Briešťanské, byla v širší nominaci na Cenu 

 Thálie za rok  2014.  

     Její herecký koncert, tak jako výkony všech herců, 

byly oceněny dlouhotrvajícím potleskem vestoje. O 

úspěšnosti inscenace svědčí také to, že ji divadlo nabízí 

od roku 2014 a stále je vyprodáno. Nemalý úspěch  měly 

Žitkovské bohyně  také v Praze v Divadle na 

Vinohradech, kde snad bylo během pár hodin zcela 

vyprodáno. Předností pro diváky bylo, když si knihu 

Žitkovské bohyně před návštěvou představení přečetl. 

Pak se mohl zcela ponořit do děje, z kterého mnohdy až 

mrazilo.  

     Po tři a půl hodinovém představení včetně 

přestávky nás zase všechny dopravil autobus pana 

Kašpara domů. Mnozí z nás po tak silném zážitku určitě 

ne zcela rychle usínali a před očima se jim odehrávaly 

scény  Dory, Jakoubka, Surmeny a dalších postav. 

text: Zdenka Chudějová, foto: Jana Pončíková 

 

     Byly zde děti, maminky i babičky, což bylo také 

smyslem akce, aby přilákala celý generační vzorek obce. 

Jako již mnohokrát přijela do své rodné vesnice z Liptálu 

se svými tvořivými nápady Karolína Papšíková. Tentokrát 

nachystala pro dychtivé a tvořivé ruce přítomných zdobení 

vaječných skořápek různobarevnými režnými provázky 

nebo kruhové ozdoby. 

     Při řeči a dobré náladě se z obyčejných věcí rodily 

krásné sváteční doplňky do domů. V řadě případů si 

tvůrkyně vytrpěly své, popáleny pájedlem nebo s prsty 

zcela zalepenými lepidlem. Ale výsledek stál určitě za to. 

Děti se naposledy vyfotily asi s prvním letošním doma 

pečeným velikonočním beránkem na světě a pak jej s chutí 

spořádali všichni přítomní. 

     Velikonoční tvoření opět splnilo svůj cíl. Nešlo jen o 

to, vlastnoručně si zkrášlit na Velikonoce svůj příbytek, 

ale prostě se jen tak setkat, poklábosit, zasmát se. Tradiční 

poděkování řediteli školy, který turisty při jejich tvoření 
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Vítej do života 
Teodor Papšík  č.p. 193  8. 1. 2016 
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Blahopřejeme k jubileu 
Leden 
Djorič Simiion  č.p. 133  60 let 

Vašťáková Helena č.p. 193  60 let 

Rudolf Galetka  č.p. 160  75 let 

Trlica Karel  č.p. 44  80 let 

Pírková Pavla  č.p. 38  90 let 

Hořelková Agatie č.p. 84  85 let 

Surovčík Martin č.p. 222  50 let 

Únor 

Ručková Marie  č.p. 250  60 let 

Fojtů Dagmar  č.p. 24  70 let 

Tkadlec Josef  č.p. 199  75 let 

Březen 
Hrtáňová Eva  č.p. 216  60 let 

Halaš Luděk  č.p. 216  70 let 

Večerková Milada č.p. 126  70 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 4/2015: …kde vzpomínají, jak dobře jim fungovaly nohy. Vylosována byla Olga Zahradníčková, 

Janová 26. Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 1/2016:  V únoru se v Janové chodí… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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TŘETÍ ROČNÍK JANOVSKÝCH 

SPORTOVNÍCH HER – ZIMA 2015 
 

Dnes již řadou občanů Janové, ale i příznivců odjinud 

oblíbená sváteční odtučňovací kúra podle receptu TJ 

Tatran Janová a spolupořadatelské obce, přilákala i na 

závěr roku 2015 zástupy srandovního sportovního klání, 

při němž mnohé přecházel smích. 

     Sváteční nálada, přání soupeřům zdraví do příštího 

roku, to byly asi poslední chvíle, kdy se na sebe soupeři 

usmívali. Letos rekordní účast jedenácti družstev slibovala 

nelítostný souboj o prvenství. Boj začal. Jako každoročně 

přišly na řadu klasické soutěžní disciplíny jako třeba 

volejbal, stolní tenis, vybíjená, ale i netradiční běh 

svázaných dvojic nebo skákání sounož s balonkem mezi 

kotníky. 

     Ani deset družstev snažících se urvat vítězství na svoji 

stranu nedokázalo porazit rodinnou partu s přáteli Marini, 

kteří získali v historii soutěžení hattrick v umístění na 

prvním místě. Stříbro získalo družstvo Gougoni, které se 

rovněž pravidelně umisťuje na medailových pozicích. 

Bronz bralo letos družstvo Špuntů. 

     Jak se zmínil předseda sportovců Dušan Bazalka, 

potěšila nejen celková rekordní účast, ale především 

zapojení nejmladších sportovců. TJ Tatran Janová rovněž 

tímto děkuje všem sponzorům, díky nimž vznikla na 

sportovních hrách opravdu bohatá tombola. 

text: Radomír Dolanský, foto: Josef Holec 
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